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PROTOKÓŁ Nr XXVIII. 28 . 2016 
z obrad XXVIII Sesji  

Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach 
w dniu  29  g r u d n i a  2016 roku 

 
 
                  W obradach Sesji udział wzięło 21 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do 
niniejszego  protokołu  oraz  Zastępca Burmistrza Romuald Piórko, Z- ca Burmistrza Marek Szponar, 
Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek oraz goście zaproszeni na obrady, według listy obecności 
stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Obrady XXVIII Sesji o godzinie 12.02 otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda, która 
na wstępie przywitała radnych i gości zaproszonych obecnych na sali obrad. Następnie na podstawie listy 
obecności radnych stwierdziła quorum, co stanowi o prawomocności obrad Sesji Rady Miejskiej.  
 
Obsługę prawną obrad XXVIII Sesji prowadził Sławomir Boruch-Gruszecki, Radca Prawny Urzędu 
Miasta i Gminy w Jelczu-Laskowicach.  
 

- wszystkie wystąpienia oddane zostały w pełnym brzmieniu. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – w tej chwili odczytam  proponowany porządek XXVIII Sesji Rady 

Miejskiej:  

 

1.    Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołów z obrad:  

 XXVI Sesji Rady Miejskiej, 
 XXVII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz–Laskowice na 2017 rok, oraz: 

- odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
- odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącą Komisji Rozwoju    
   Gospodarczego i Finansów, 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały budżetowej,  
- dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami zmian w formie 

            autopoprawki, 
         -  głosowania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz–Laskowice na lata 

2017-2022. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 

2016.    
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 

innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz- Laskowice, prowadzonych przez 
osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVIII.163.2016 z dnia 23 marca 2016r. w sprawie nadania 
Statutu Miejsko–Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Jelczu–Laskowicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczy  dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX.173.2016 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 
kwietnia 2016r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Jelcz-Laskowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2017 
rok.  
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17. Informacja dotycząca funkcjonowania i bieżących wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z 
o.o. w Jelczu-Laskowicach.   

18. Komunikaty organów Gminy. 
19. Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej. 

 
Czy ktoś z państwa chciałby zgłosić jakieś uwagi do projektu naszego porządku obrad? …, nie widzę. 
W takim razie poddaje pod głosowanie, zatwierdzenie porządku obrad XXVIII Sesji. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem tego porządku, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- porządek obrad został zatwierdzony i przedstawia się następująco:  
 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołów z obrad: 

 XXVI Sesji Rady Miejskiej, 
 XXVII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz–Laskowice na 2017 

rok, oraz: 
- odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 
- odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącą Komisji Rozwoju    
   Gospodarczego i Finansów, 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały budżetowej,  
- dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami zmian w formie 

            autopoprawki, 
         -  głosowania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz–

Laskowice na lata 2017-2022. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku 

budżetowego 2016.    
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz- Laskowice, 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania 
i wykorzystania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVIII.163.2016 z dnia 23 marca 2016r. w sprawie 
nadania Statutu Miejsko–Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Jelczu–Laskowicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczy  dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX.173.2016 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z 
dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Jelcz-Laskowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 
2017 rok.  

17. Informacja dotycząca funkcjonowania i bieżących wyników finansowych Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach.   

18. Komunikaty organów Gminy. 
19. Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej. 

 
Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda - punkt drugi – przyjęcie protokołów  z obrad. Najpierw protokół z  

sesji, XXVI Sesji Rady Miejskiej. Czy są jakieś uwagi do tego protokołu? …, nie widzę. …, XXVI sesja 
Rady Miejskiej …, pan radny na problem z jakiego dnia to jest sesja. …, XXVI Sesja Rady Miejskiej, 
czyli z 25 listopada …, nie! …, nadzwyczajna. To jest sesja poza planem pracy Rady. Kto z państwa 
ma jakieś uwagi do protokołu z tej sesji? …, nie ma. Przystępujemy do przyjęcia protokołu. Kto z 
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państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej, czyli z sesji poza planem 
pracy, proszę o podniesienie ręki,    
 
za – 17 
przeciw - - 
wstrzymało się – 3, 
- protokół został przyjęty - . 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, pomimo obecności na sali obrad) 
 

Protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Czy są jakieś uwagi do tego protokołu? 
…, pan radny Stachnio, proszę. 

Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, chciałem wnieść uwagę do protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej,  
odnośnie punktu trzynastego porządku obrad sesji. I chciałem zacytować pani wypowiedzi. 
Pozwolicie państwo, że przeczytam fragmenty z protokołu z XXVII sesji. Pani Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, cytuję; „Na ostatniej sesji pan radny Ireneusz Stachnio w punkcie wolne 
wnioski przedstawił, zaproponował stanowisko Rady Miejskiej, ono było kwalifikowane, 
kilkakrotnie się taki wyraz pojawił jako wniosek i stanowisko Rady Miejskiej dotyczące właśnie 
składowania, zapobiegania lokalizacji tych składowisk odpadów. Ja tylko chciałam państwu 
przypomnieć jakby o całości sytuacji. Była sytuacja taka, że pan Stachnio przedstawił nam to 
stanowisko i mówił dość długo na temat, na ten temat, ponieważ komentował jakby to stanowisko. 
Jak się później okazało, co państwo dostaliście w dokumentach, jest to w zasadzie jedno zdanie. Na 
koniec…”, tutaj myśl przerwana, „to znaczy tu się odbyła długa dyskusja, konsultacje z panem 
mecenasem, konsultacje z burmistrzami jak do tej sprawy…” …,    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Stachnio, bardzo pana przepraszam, pytałam czy są  
jakieś uwagi. Pan w tej chwili odczytuje treść, część treści protokołu. Ja mam uprzejmą prośbę, żeby 
pan stwierdził coś, z czym pan się nie zgadza i to co jest zawarte w protokole, bo myślę, że chyba nie 
chodzi o cała wypowiedź czy o jedną stronę protokołu, tylko z czymś się pan zgadza. Proszę to 
wyartykułować.  

Radny Ireneusz Stachnio – dobrze pani Przewodnicząca. Chciałem być dokładny i zacytować pani słowa. Sprawa  
odnosi się dwóch rzeczy. A mianowicie tego, że pani w swojej wypowiedzi zarzuciła mi, że nie 
dostarczyłem do Biura Rady stanowiska, które zaproponowałem na sesji, między innymi to, że pani 
nawet kilkakrotnie mnie o to prosiła. No i później pani stwierdza, że wobec tego, że ja nie 
dostarczyłem więc pani podjęła taką decyzję i ten, to stanowisko zostało sporządzone w Biurze 
Rady. Ja chciałem tylko państwu przypomnieć, pani także, i zacytuję tutaj z kolei bardzo krótkie 
fragmenty z protokołu. Cytat pierwszy, cytuję, „Radny Ireneusz Stachnio-dziękuję pani 
Przewodnicząca, chciałem zaproponować stanowisko Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Rada 
Miejska w Jelczu-Laskowicach zwraca się do Burmistrza Jelcza-Laskowic o podjęcie działań 
uniemożliwiających powstanie na terenie gminy Jelcza-Laskowic składowisk, magazynów odpadów 
oraz instalacji przetwarzania odpadów.”. I drugi cytat z tej samej sesji, „Szanowni państwo, 
przeczytam jeszcze raz, żeby było jasne nad czym będziemy głosować.”. I znowu powtórzenie tego 
samego, czyli stanowiska i jeszcze jest moje stwierdzenie takie, i tu jest całe stanowisko, nic więcej. 
Natomiast otrzymaliśmy w materiałach na sesję, pani tam we wcześniejszej swojej wypowiedzi 
sugeruje, że tylko jedno zdaniowe stanowisko było i nic więcej. I rzeczywiście, bo jest to identyczne, 
literalnie przepisane to co ja przed chwilą państwu zacytowałem w dwóch swoich wypowiedziach, 
czyli „Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach zwraca się do Burmistrza Jelcza-Laskowic o podjęcie 
działań uniemożliwiających powstanie na terenie miasta i gminy Jelcz-laskowice składowisk, 
magazynów odpadów oraz instalacji przetwarzających odpady.”, czyli treści stanowiska, które 
zaprezentowałem na sesji, jest takie same jak treść stanowiska, które otrzymaliśmy w materiałach 
na sesję. Szanowni państwo, Biuro Rady i zlecone mu zadania są ściśle powiązane z zadaniami 
realizowanymi przez Radę w ramach wykonywanych przez nią funkcji organu stanowiącego gminy. 
W związku z tym wśród zadań jakie zostaje powierzone pracownikom Biura Rady znajduje się takie, 
które pośrednio wynikają z ustawy o samorządzie gminnym, ze statutu danej jednostki oraz te, 
które bezpośrednio wynikają z regulaminu organizacyjnego urzędu. Na ich podstawie pracownicy 
Biura Rady wykonują między innymi takie czynności jak zapewnienie obsługi technicznej i 
organizacyjnej …,          

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Stachnio, ja mam uprzejmą prośbę, zgodnie z naszym  
Statutem, paragraf 29 punkt 6 – przed przyjęciem protokołu radny może wnioskować o 
sprostowanie, poprawienie lub uzupełnienie treści protokołu. Wnioski te bez przeprowadzania 
dyskusji poddawane są głosowaniu. Proszę uprzejmie o sformułowanie zgodnie ze Statutem, czego 
pan oczekuje?  

Radny Ireneusz Stachnio – oczekuję…, proszę do końca mi dać skończyć wtedy przedstawię pani jakie jest moje  
oczekiwanie…, 
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  panie  radny  Stachnio,  proszę  się stosować do Statutu i proszę  
powiedzieć o co pan wnioskuje?, w związku z tym co, o czym pan mówi, w związku z protokołem. 
Proszę uprzejmie.  

Radny Ireneusz Stachnio – pani szanowna, pani zarzuca mi, nie daje mi pani mo…, zarzuca mi jakieś…,  
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  panie  radny  Stachnio,  proszę się dostosować do tego o co pana  

proszę. Proszę bardzo, wszyscy oczekują tutaj, że pan powie o co panu chodzi. Bo ten referat, który 
pan wygłasza, no chyba jest nie zrozumiały dla większości.   

Radny Ireneusz Stachnio – szanowni państwo, mam prawo zgłosić uwagi do protokołu i to jest …, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – to proszę to zrobić.  
Radny  Ireneusz  Stachnio  –  natomiast  pani Przewodnicząca, wystarczyło skontaktować się z pracownikami Biura  

Rady i poprosić o przekazanie stanowiska. Dwukrotnie je zaprezentowałem na sesji. Pani, pani 
niekompetencja spowodowała to, że pani sugeruje coś …, 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – panie radny Stachnio po raz ostatni proszę żeby pan sformułował  
to co odczytałam zgodnie ze Statutem, w innym przypadku za chwilę odbiorę panu głos.  

Radny   Ireneusz   Stachnio  –   szanowni   państwo,   pani   Beata  Bejda  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  w  Jelczu- 
Laskowicach zaprezentowała na poprzedniej sesji co jest, co udokumentowałem, swoją 
niekompetencję i uniemożliwia mi pani…., szanowna pani,    

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –   panie   radny  Stachnio,  ja  się  nie  wypowiadam  co  do  pana  
kompetencji lub nie. Dziękuję panu, odbieram panu głos. Proszę zająć miejsce. 

Radny  Ireneusz  Stachnio  –  proszę,  proszę  bardzo,  dziękuję…,  szanowni  państwo,  „bejdokracja”  kwitnie  u nas,  
dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Proszę państwa…, proszę państwa, nie wiem co  
pan radny zgłosił. Nic nie zgłosił. W tym przypadku nie ma mowy o tym, żeby poddawać pod 
dyskusję wnioski jeżeli są sprostowania, poprawienia lub uzupełnienia treści protokołu. Wobec tego 
jeśli ktoś się nie zgadza z treścią protokołu ma prawo głosować tak jak chce. W takim układzie 
proszę państwa, przystępujemy…, proszę państwa w każdym protokole, jak państwo w Biurze Rady 
sobie czytacie z poprzedniej sesji protokół, jest taka informacja, że wszystkie nasze wypowiedzi, 
wszystkich osób, które zabierały głos na sesji, są oddane w brzmieniu tak jak to padło na sesji. Nie 
ma tam miejsca na domysły, nie ma tam miejsca, że coś zostało dopisane, pominięte. Tak jak 
państwo się wypowiadacie, tak w takim brzmieniu jest to oddane. W zasadzie należałoby chylić 
czoła przed paniami z Biura Rady, że słowo w słowo prawie piszą protokół z sesji.  …, tak. Proszę 
państwa, przechodzimy do głosowania, jeżeli chodzi o przyjęcie protokołu z obrad XXVII Sesji Rady 
Miejskiej. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego protokołu, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 17 
przeciw - - 
wstrzymało się – 3, 
- protokół został przyjęty - . 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, pomimo obecności na sali obrad) 

 
Proszę państwa, przechodzimy do punktu trzeciego – informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

 
Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, otrzymaliśmy jako samorządowcy zaproszenie od  

Marszałka Województwa Dolnośląskiego Cezarego Przybylskiego, od Metropolity Wrocławskiego 
Arcybiskupa Józefa Kupnego i od Przewodniczącego Sejmiku Województwa Dolnośląskiego Pawła 
Wróblewskiego, którzy zapraszają na uroczystą noworoczną mszę świętą w intencji 
samorządowców. Odbędzie się msza święta 09 stycznia 2017r. o godzinie 12.00 w Archikatedrze 
Świętego Jana Chrzciciela we Wrocławiu na Ostrowie Tumskim.  
(kserokopia w/w zaproszenia stanowi załącznik do niniejszego protokołu)    
Punkt drugi, druga sprawa z którą chciałabym państwa zapoznać. Mamy jako Rada Miejska 
zaproszenie od Fundacji Po Prostu Razem i Centrum Wolontariatu Zielony Parasol na uroczysta galę 
wolontariatu „Zielony Parasol”, która odbędzie się 13 stycznia (piątek) 2017r. o godzinie 18.00 w 
restauracji Uśmiech przy ul. Techników 9 w Jelczu-Laskowicach. Zaproszenie wystosowała do nas 
pani Prezes Fundacji Po Prostu Razem Iwona Bernat. 
(kserokopia w/w zaproszenia stanowi załącznik do niniejszego protokołu)    
Pragnę państwa, w punkcie trzecim poinformować iż Naczelny Sąd Administracyjny przesłał do nas 
postanowienie. Po rozpoznaniu na posiedzeniu niejawnym w Izbie Ogólnoadministracyjnej, w 
sprawie z wniosku o wymierzenie Radzie Miejskiej w jelczu-Laskowicach grzywny za 
nieprzekazanie sądowi skargi, postanowił oddalić zażalenie.    
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(kserokopia w/w Postanowienia z dn. 12.X.2016r. znak: Sygn. akt II OZ 1106/16 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu 
Informuję państwa również, że w związku z podjętym na ostatniej sesji stanowiskiem Rady 
Miejskiej związanym z reformą oświaty otrzymaliśmy z Kancelarii Sejmu, z Biura Komunikacji 
Społecznej pismo potwierdzające wpływ pisma z dnia 29 listopada 2016r. . Pismo było skierowane 
do Marszałka Sejmu wraz ze stanowiskiem Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 25 listopada 
dotyczącym projektowanej przez Ministerstwo Edukacji Narodowej reformy oświaty. Przesłana 
korespondencja została przekazana do Biura z Gabinetu Marszałka Sejmu. Uprzejmie informujemy, 
iż przesłane pismo zostało przekazane do wiadomości Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży. Z 
poważaniem Wicedyrektor Biura Komunikacji Społecznej Zbigniew Piwoński, 
(kserokopia w/w pisma stanowi załącznik do niniejszego protokołu)    
Informuję również państwa, że do Biura Rady w dniu 06 grudnia wpłynęło pismo radnych Ireneusza 
Stachnio, Krzysztofa Skrzydłowskiego, Krystyny Dekret, Michała Pakosza, którzy zwrócili się do 
mnie z wnioskiem o zaplanowanie i zorganizowanie debaty na temat polityki kadrowej w szkołach, 
zatrudnienia pracowników oświaty, zmiany obwodów szkolnych i innych zmian organizacyjnych 
oraz kosztów, jakie poniesie gmina w związku z planowaną reformą oświaty związaną z likwidacją 
gimnazjów w gminie Jelcz-Laskowice. Proponują państwo zaplanowanie w porozumieniu z 
Burmistrzem, przewodniczącymi komisji stałych Rady Miejskiej, w której uczestniczyliby radni, 
burmistrzowie, dyrektorzy szkół, zainteresowani nauczyciele, przedstawiciele oświatowych 
związków zawodowych, przedstawiciele rodziców. Mając na uwadze kompetencje Przewodniczącej 
Rady gminy proponujemy, aby pani Przewodnicząca poprosiła Burmistrza o informacje na temat 
konsekwencji  w sferze polityki kadrowej, zatrudnienia pracowników oświaty oraz kosztów, jakie 
poniesie gmina w związku z planowaną reformą oświatową związaną z likwidacją gimnazjów w 
gminie Jelcz-Laskowice. Wnosimy aby informacja Burmistrza została przedstawiona 
zainteresowanym stronom debaty oraz  została przedstawiona na sesji Rady Miejskiej. 
Odpowiadając na pismo radnych wymienionych uprzejmie państwa wszystkich informuję, że nie 
zamierzałam i nie zamierzam organizować takiej debaty. Państwo radni są w błędzie pisząc w 
akapicie trzecim, że mając na uwadze kompetencje Przewodniczącej Rady, co myślę potwierdzi za 
chwilę pan mecenas i proszę państwa bardzo mi jest przykro, że takie pismo wpływa 06 grudnia 
kiedy 12 grudnia Sejm przyjmuje projekt uchwały prawo oświatowe. Cztery dni później Senat 
przyjmuje to bez poprawek i czeka ustawa na podpis pana Prezydenta, który prawdopodobnie do 
końca roku ma ustawę podpisać. Czemu miało to służyć? – nie wiem. Trosce o reformę oświaty?, 
chyba trochę za późno i z pismem, i z debatą, i proszę państwa, nie te kompetencje. Rząd pracował 
od ponad roku nad tą sprawą i proszę państwa, uznaję to pismo za próbę przerzucenia 
odpowiedzialności na Burmistrza, na Przewodniczącą Rady i chyba na radnych. I proszę państwa, 
tak jak powiedziałam, nie miałam zamiaru i nie mam zamiaru organizować takiej debaty, bo to 
wszystko za późno.          
(kserokopia w/w pisma stanowi załącznik do niniejszego protokołu)   
Proszę państwa, i na koniec chciałabym państwa poinformować, że pan radny Skrzydłowski 
zatelefonował do mnie dwukrotnie, i nie byłoby nic w tym dziwnego gdyby nie pora i czas tego 
telefonu, tych telefonów. Mianowicie zdarzyło się to w nocy z dziewiątego na dziesiątego grudnia o 
godzinie pierwszej dwadzieścia pięć. Pan radny Skrzydłowski nie dzwonił w jakiejś nadmiernie 
pilnej sprawie, nie dzwonił w sprawie jakiejś, nie wiem klęski żywiołowej czy podobnych 
ekstremalnych sytuacji. Pan radny Skrzydłowski nie wykorzystał tej szansy, że jak usłyszałam Jego 
głos, który był bełkotliwy, wyłączyłam telefon. Pan radny Skrzydłowski jeszcze raz do mnie 
zadzwonił i proszę państwa chciałabym powiedzieć, że …, panu radnemu Skrzydłowskiemu, że ja 
sobie nie życzę telefonów po nocy, w środku nocy. Jeżeli pan się chciał na jakieś imprezie popisać 
przed kimś, że pan do Przewodniczącej Rady o tak sobie dzwoni, pan radny Skrzydłowski zadał mi 
takie pytanie – czy już, co w końcu z tym chodnikiem przy ul. Liliowej? Proszę państwa 25 listopada 
na sesji Rady Miejskiej czekaliśmy tutaj na Burmistrza Szczęśniaka, który był w Oławie na 
zaproszenie Komendanta Powiatowego Policji i czekaliśmy tutaj, bo pan Burmistrz Szczęśniak miał 
poinformować państwa o tej decyzji, że chodnik na ulicy Liliowej będzie. Więc ja nie wiem co się 
stało, że przez dwa tygodnie prawie pan radny Skrzydłowski nie przyswoił tej wiadomości. I bardzo 
uprzejmie proszę w sprawach, nie wiem trudnych, jakiś mówię niespodziewanych, to jest 
dopuszczalne. My wszyscy jesteśmy funkcjonariuszami publicznymi i ludzie w różnych sprawach, w 
takich właśnie ekstremalnych, no po prostu możecie się państwo spodziewać, że będą dzwonić. 
Natomiast w takiej sprawie ja sobie nie życzę telefonów. Dziękuję bardzo.  
…, proszę państwa nie przewiduję w tym punkcie dyskusji. Przechodzimy do punktu …, 
przechodzimy do punktu czwartego …, proszę państwa, ja nie pozwolę na to …, proszę państwa …, 
proszę państwa, przechodzimy do kolejnego punktu …, przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 
dotyczy – informacji Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej.  
…, pan radny Skrzydłowski proszę, żeby zajął miejsce.  
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Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko.    

…, proszę państwa, jeżeli panowie się nie uspokoicie, to ja…, to ja zarządzam w tej chwili pięć minut 
przerwy.  

 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  – …, punkt  numer  trzy  i  przechodzimy do punktu numer cztery –  

informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. Oddaję głos 
panu Burmistrzowi Piórko.   

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, na wstępie chciałbym przeprosić, że  
nie ma Burmistrza naczelnego. Jest na zwolnieniu lekarskim, jest po prostu przeziębiony i dzisiaj na 
sesji nie będzie i za co państwa przeprasza. Realizując punkt informacje Burmistrza o działaniach 
podejmowanych między sesjami, chciałbym powiedzieć, że: 
1. Burmistrz przeznaczył do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego działkę o 

numerze 1/14 AM-8 o powierzchni 3417m2. 
2. Kolejne zarządzenie Burmistrza z 07 grudnia. Wyraził zgodę…, Burmistrz wyraził zgodę na 

nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działkę nr 15/12 AM-46 o powierzchni 53m2 
położoną w Laskowicach. Chodzi tutaj o poszerzenie tego skrzyżowania ul. Polnej i ul. 
Wąskopolnej. Lada moment sfinalizujemy tą transakcję aktem notarialnym i będziemy wtedy 
poszerzać to skrzyżowanie. 

3. Kolejna decyzja Burmistrza, to nie skorzystanie z prawa pierwokupu działki nr 519/8 w 
Miłoszycach o powierzchni 11 arów. 

4. I kolejne zarządzenie, czyli decyzja Burmistrza o nieskorzystaniu z prawa pierwokupu 
nieruchomości położonej w Miłoszycach. Działka 519/11 o powierzchni 15 arów. 

5. Również między sesjami Burmistrz wydał: 
- 2 decyzje zatwierdzające podziały nieruchomości. 

6. I w okresie między sesjami wydał burmistrz: 
- 33 zaświadczenia o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub w studium Uwarunkowań 
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego, a także: 
- 13 wypisów i wyrysów z planu miejscowego.  

7. Również w tym okresie między sesjami Burmistrz wydał: 
- 19 decyzji o warunkach zabudowy, i 
- 3 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. 

Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Czy to są wszystkie informacje już? …, tak. Czy  

państwo radni macie pytania do pana Burmistrza w związku z przedstawioną informacją? …, pan 
radny Skrzydłowski, proszę.    

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski –  dziękuję  bardzo. Szanowna pani Przewodnicząca ja chciałbym jeszcze wrócić do  
poprzedniego tematu …,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, zakończyliśmy poprzedni punkt. Jesteśmy w  
punkcie informacje Burmistrza. Zapytałam, czy ktoś z państwa radnych chciałby w tym punkcie 
zabrać głos. Bardzo proszę o zachowanie powagi. Tamten punkt już został zakończony i proszę 
państwa, jeżeli tak będą się panowie radni zachowywać, w zasadzie w tej chwili pan radny, to ja 
będę ogłaszała przerwy. Do skutku. I proszę państwa, jako Przewodniczącej Rady Miejskiej 
przysługują mi narzędzia w postaci policji sesyjnej i czy to się komuś podoba, czy nie, pierwszym 
punktem tej policji sesyjnej jest możliwość odbierania głosu i udzielania głosu. To jest podstawowy 
instrument. Nie wiem czy mam ubolewać nad tym, że nie mamy innych instrumentów na razie, 
może…, być może, że popracujemy nad tym, bo proszę państwa, nie może tak być, żeby powaga sesji 
była w ten sposób zakłócana. Ja zadałam pytanie, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos odnośnie 
informacji Burmistrza, i w tej chwili ponawiam to pytanie w tym zakresie. …, pan radny Pakosz, 
proszę.  

Radny  Michał  Pakosz –  dziękuję  za  udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, ja chciałbym poruszyć pewną istotną  
kwestię. Mianowicie tego co w tej chwili dzieje się na sali obrad. Pani Przewodnicząca, zanim pani 
wyłączy mi mikrofon…,   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  ja  już  panu wyłączam mikrofon. Jeżeli ma pan jakieś pytania do  
pana Burmistrza, to proszę uprzejmie.  

Radny Michał Pakosz – panie Burmistrzu, czy patrząc na zachowanie pani Przewodniczącej …, 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – dziękuję panu bardzo. Odbieram panu głos. Proszę sobie usiąść. A  

jeżeli pan nie chce usiąść, to ogłaszam pięć minut przerwy.    
 
Po przerwie 
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  …, państwa  bardzo  uprzejmie  proszę o zajmowanie miejsc. Pan  
radny Jacek Hełka, proszę.  

Radny Jacek Hełka – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowni radni, w związku z  
informacja pana Burmistrza mam pytanie, ponieważ tutaj padła informacja odnośnie ulicy 
Wąskopolnej i Polnej, chodzi o wykupienie terenu jeśli dobrze zrozumiałem, tak? To teraz moje 
pytanie jest takie, czy mieszkańcy ponieważ to już było poruszane na sesji wielokrotnie, czy 
mieszkańcy mają szansę, że nie wiem, w przyszłym roku bądź w roku następnym zostanie ten 
kawałek, który tam jest zawężony, zostanie wyrównany do szerokości, że tak powiem pozostałej 
drogi? Czy jest taka szansa w tym bądź w przyszłym roku? Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, no w tym roku to raczej nie ale w  

dwa siedemnastym mam nadzieję, że tak, że ten …., bo tam jest pięćdziesiąt trzy metry kwadratowe, 
także to postaramy się zrobić już nie w ramach inwestycji ale w ramach naprawy chodników czy 
przebudowy drogi. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda –  dziękuję  bardzo.  Czy  w  sprawie,  w  sprawie punktu czwartego- 
informacja Burmistrza o działaniach …, zgłasza się pan radny Stachnio, proszę.  

Radny Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, chciałbym pytanie uściślające zadać. Czy miał pan na myśli mówiąc w  
tym roku, czyli rok kalendarzowy 2016 a i w 2017 będzie inwestycja robiona, poszerzenie ulicy 
Wąskopolnej…, tak. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby  
zabrać głos? …, nie widzę. Przechodzimy do punktu piątego – sprawy samorządowe.  

 
Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? …, nie  

widzę. Przechodzimy do punktu szóstego …, pan radny…, pani radna Dekret, pan Sołtys Biskupic 
Oławskich…, może poprosimy pana Starczewskiego, który zgłosił się nieco wcześniej. Proszę 
uprzejmie.  

Sołtys wsi Biskupice Oławskie Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie burmistrzowie,  
ja dwie sprawy chciałbym poruszyć. Pierwszą sprawę, chcę podziękować, że władze miasta 
wprowadziły do budżetu przyszłorocznego, na siedemnasty rok ważną…, trzydzieści tysięcy dla 
miejscowości Biskupice Oławskie. Jest to przewidziane na remont chodnika. W szerszym ujęciu 
myślę programowym, bo to co żeśmy przez ostatnie cztery lata z Dolnośląską Służbą Dróg i Kolei 
walczyli jako sołectwo udało nam się zrealizować, trzy czwarte chodnika z środków właśnie 
samorządu województwa dolnośląskiego. I w tej chwili dzięki działaniom i złożeniu wniosku przez 
gminę Jelcz-Laskowice i zabezpieczeniu tych środków mamy ogromną szansę, właściwie z rozmów, 
które przeprowadziłem w Dolnośląskiej Służbie jest to wpisane do programu na rok 2017 właśnie 
wykonanie zakończenia tego remontu chodnika i wykonanie nawierzchni na ulicy Głównej w 
Biskupicach Oławskich. I bardzo dziękuję, mam nadzieję, że Wysoka Rada ten, akurat te środki 
popatrzy takim gospodarskim okiem na to i uwzględni w budżecie na rok 2017, za ci w imieniu 
mieszkańców bardzo dziękuję, ponieważ rozwiąże nam to kompleksowo problem tejże ulicy po 
wykonaniu i całej burzowej tej instalacji, i wreszcie nowa nawierzchnia, która no rozwiąże problem 
już komunikacyjny na tym odcinku drogi. Ja chcę tylko powiedzieć, że z badań, mam nadzieję …, to 
był jeden z kluczowych elementów, przynajmniej tak zapewniał pan dyrektor Dolnośląskiej Służby 
Dróg i Kolei, który zdecydował o tym, że wpisano to do programu, był fakt, że dziennie przez naszą 
miejscowość przejeżdża ponad cztery tysiące pojazdów o całkowitej masie przekraczającej 
dwanaście ton. Więc jest to ogrom samochodów, które przetacza się przez tą naszą miejscowość. 
Więc dziękuję.  I druga sprawa. Chciałbym państwu bardzo serdecznie już podziękować za wsparcie 
do tej puszki dla polskiego kościoła na Ukrainie w Szczyrcu. Chcę powiedzieć, że jesteśmy już po 
pierwszej części jakby zbiórki dla naszych Polaków. Mamy zgromadzone i słodycze, i materiały 
biurowe, i wiele różnych ciekawych rzeczy, które zostały przekazane na ten cel, łącznie z 
urządzeniem o które bardzo polska szkoła tam w Szczyrcu prosiła. Zostało ono zakupione ze 
środków przekazanych przez sponsora z Wrocławia i to urządzenie już czeka na transport. I teraz 
druga część tego naszego wydarzenia, to 08 stycznia o godzinie 16.00 w świetlicy naszej będziemy 
mieli dziesiąty już koncert noworoczny na którym będą też zbierane środki finansowe na potrzeby 
polskiego kościoła tam w Szczyrcu. I chciałbym bardzo podziękować wszystkim tym darczyńcą, 
którzy swój grosz do tej puszki wrzucili w imieniu już tutaj księdza i tych Polaków z polskiej parafii. 
Serdecznie dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Pani radna Dekret, proszę. 
Radna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, szanowna Rado, ja po prostu chciałam wyja…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pani radna, proszę trochę obniżyć…, 
Radna Krystyna Dekret – sprawę którą, ze sprawą z którą zwrócił się do mnie pan radny Babski, na temat…, pan  
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radny Babski komisji kultury i sportu zwracam się, zwrócił się do mnie z prośbą o wyjaśnienie 
zwłoki przekazania dwóch działek z powiatu na obwodnicę ul. Hirszfelda. Po rozmowie ze Starostą 
Zdzisławem Brezdeniem zostałam poinformowana przez Niego, że Burmistrz Piórko nie dopełnił 
obowiązku przedłożenia pełnomocnictwa od Burmistrza Bogdana Szczęśniaka. Gdyby wystąpił 
Burmistrz Szczęśniak w sprawie przekazu tych dwóch działek, ta sprawa byłaby już dawno 
załatwiona. I tutaj to jest może troszeczkę mojej takiej złośliwości, bo czyżby Burmistrz Piórko nie 
znał się na prawie! Niejednokrotnie Burmistrz Piórko do mnie mówił, że przewodnicząca, radna 
Dekret Krystyna powinna znać co nieco prawo. A co się okazuje, Burmistrz Piórko nie zna tego 
prawa. My radni dostaliśmy pełnomocnictwo od swoich wyborców, a Burmistrz Piórko i Zastępca 
Burmistrza, Burmistrz Szponar nie. I dlatego wyszedł ten problem właśnie z przekazaniem tych 
dwóch działek. Te działki w dalszym ciągu czekają, żeby ktoś poszedł i załatwił ta sprawę. Tak to 
wygląda na dzień dzisiejszy. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo dla potwierdzenia, ja nie twierdzę, że  

pani radna Dekret takich informacji od Starosty Brezdenia nie otrzymała. Tylko proszę państwa, ja 
mam upoważnienie, pełnomocnictwo Burmistrza notarialne, oprócz tego, że mam wynikające tutaj z 
ustawy o samorządzie gminnym jako zastępca ale mam dodatkowo pełnomocnictwo notarialne, 
które wysłałem chyba ze trzy miesiące temu i powiem państwu, że pewnie była interwencja kogoś u 
Starosty, bo dzisiaj e-mailem pół godziny przed sesją przyszedł projekt porozumienia. Jak dziwnie 
się stało, że to dzisiaj przed sesją a sprawę wałkujemy półtora roku. Także coś jest na rzeczy, proszę 
państwa. I opowiadanie czy ja mam pełnomocnictwo czy ja nie mam, skoro wczoraj podpisałem akt 
notarialny nabycia do zasobów, zbycia, to czyli takie pełnomocnictwo mam. Że Starostwo próbuje 
coś tam robić, ba jeszcze żeby było śmieszniej, jest darowizna tych działek w projekcie 
porozumienia do 31 grudnia 2018. Jeżeli do tego czasu nie zrobimy to darowizna podlega zwrotowi. 
Takie są informacje proszę państwa na dzisiaj. I to coś się dzieje tylko, że proszę państwa półtora 
roku załatwiamy temat pełnomocnictwa takiego, śmakiego i dopiero dzisiaj przed sesją, żeby się 
ratować, że myśmy wszystko zrobili przychodzi projekt porozumienia. A notariusz nie zawrze aktu 
notarialnego jak nie będzie zawarte porozumienie. Dziękuję bardzo.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w punkcie sprawy samorządowe ktoś z  
państwa chciałby zabrać głos? …, dziękuję uprzejmie. Proszę państwa, jeżeli nikt więcej nie chce 
zabrać głosu, przechodzimy do punktu szóstego. Proszę państwa, jest to główny punkt dzisiejszej 
sesji, dotyczy projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy na 2017 rok.      

 
Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pierwszy punkt tej procedury dotyczy odczytania projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy …, pan Burmistrz Piórko, proszę uprzejmie.   
Z- ca  Burmistrza  Romuald  Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo ja bym chciał zgłosić autopoprawkę  

do projektu uchwały budżetowej na rok 2017. I ta autopoprawka polega na tym, że skreś…,  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – najpierw odczytamy, panie Burmistrzu projekt uchwały a potem  

pan Burmistrz z łaski swojej zgłosi poprawki, autopoprawki. Ja w sprawie odczytania uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy. Bardzo uprzejmie proszę pana Przewodniczącego 
Krzysztofa Woźniaka o odczytanie.  

V- ce   Przewodniczący   Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  dziękuję pani Przewodnicząca.  
Następnie Wiceprzewodniczący Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok, który stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. I teraz oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
Z- ca  Burmistrza  Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, chciałbym zgłosić autopoprawkę do  

przed chwilą przeczytanego projektu uchwały budżetowej na rok 2017, i tak ta autopoprawka 
polegałaby na wykreśleniu § 9 mówiącego, że określa się wysokość zobowiązań, które Burmistrz 
może samodzielnie zaciągać na kwotę trzech milionów złotych, z tego względu, że w § 10 dalej są 
wyszczególnione wielkości kwot jak i również w Wieloletniej Prognozie Finansowej też są podane 
upoważnienia dla Burmistrza do zaciągania zobowiązań. I tak proszę państwa, po wykreśleniu § 9, 
paragraf obecny dziesiąty otrzymałby numer dziewięć, jedenasty dziesięć i dwunasty jedenaście. To 
jest jedna część. I druga, w § 10 w punkcie 4 autopoprawka polegałaby na wykreśleniu końcówki „…, 
bez zmian zakresu rzeczowego zadań oraz nowych zadań inwestycyjnych, z wyłączeniem zakupów 
inwestycyjnych o wartość…,” do dwudziestu…., o wartości do dwudziestu tysięcy złotych, czyli 
dwadzieścia tysięcy pozostaje. Ja przeczytam po korekcie: § 10, były dziesiąty czyli po 
wprowadzeniu dziewiąty, punkt cztery brzmiałby: „4) dokonywania przeniesień w planie wydatków 
pomiędzy rozdziałami i paragrafami  w ramach działu klasyfikacji budżetowej wynagrodzeń i 
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pochodnych od wynagrodzeń oraz wydatków majątkowych o rocznym terminie realizacji do 
20 000zł,”. Tyle autopoprawki, dziękuję bardzo. 
…, proszę państwa, acha, przeprasza, w załączeniu jest zaktualizowany załącznik nr4 do projektu 
uchwały. „ 
Powyższe zmiany podyktowane są doprecyzowaniem zapisów zawartych w uchwale budżetowej 
oraz wskazaniami Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu. Dziękuję bardzo. 
Przedłożone autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy 
Jelcz-Laskowice na 2017 rok stanowią załącznik do niniejszego protokołu.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Proszę państwa zgodnie z zapisami punktu 6 w tej  
chwili przewodniczący poszczególnych komisji Rady odczytają opinie. Bardzo proszę, może 
zaczniemy od pani Przewodniczącej Kowalenko.      

Radna Barbara Kowalenko – stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rodziny Młodzieży  
i Spraw Mieszkaniowych wypracowane na wspólnym posiedzeniu w dniu 07 grudnia 2016 roku w 
sprawie opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-laskowice na 2017 rok. 
„Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rodziny Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych 
w głosowaniu: 
za – 9 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 2 
- pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-laskowice na 2017 rok.” Dziękuję.  
(w/w stanowisko stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan Przewodniczący Hełka, proszę uprzejmie.  
Radny Jacek Hełka - stanowisko Komisji Samorządu i Prawa Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 06 grudnia 

2016 roku w sprawie opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-laskowice na 2017 rok. 
„Na posiedzeniu w dniu 06 grudnia 2016 roku Komisja Samorządu i Prawa w głosowaniu: 
za – 5 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 3 
- pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-laskowice na 2017 rok.” Dziękuję.  
(w/w stanowisko stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan Przewodniczący Babski, bardzo proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, stanowisko Komisji Kultury, Oświaty, Sportu  

i Zdrowia Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wypracowane na posiedzeniu w dniu 05 grudnia 
2016 roku.  
„I. w sprawie opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-laskowice na 2017 rok Komisja 
Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia w głosowaniu: 
za – 6 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 2 
- pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-laskowice na 2017 rok. 
II. w sprawie opinii do Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 
2017-2022 Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia w glosowaniu: 
za – 6 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 3 
- pozytywnie zaopiniowała Wieloletnią Prognozę Finansową miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 
2017-2022.” Dziękuję.  
(w/w stanowisko stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. I bardzo proszę, zgodnie z zapisami realizacji tego  
punktu – odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącą 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów. Bardzo proszę.  

Radna Marzena Bar - stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  
z dnia 09 grudnia 2016 roku dotyczące projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-laskowice na 2017 
rok. 
„Na posiedzeniu w dniu 09 grudnia 2016 roku Komisja w głosowaniu: 
za – 4 (jednogłośnie) 
- pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta i gminy Jelcz-laskowice na 2017 rok.” Dziękuję.  
(w/w stanowisko stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Proszę państwa,. W tej chwili nastąpi odczytanie  
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały budżetowej. Proszę 
państwa, Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej, pani Lucyna Hanus w załączeniu przesyła 
pismem uchwałę Nr IV/269/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
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Wrocławiu z dnia 08 grudnia 2016 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Jelcza-
Laskowic projekcie uchwały budżetowej Gminy Jelcz-Laskowice na rok 2017.  
Następnie Przewodnicząca Rady odczytała  uchwałę Nr IV/269/2016 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 15 grudnia 2016 roku w sprawie opinii 
o przedłożonym przez Burmistrza Jelcza-Laskowic projekcie uchwały budżetowej Gminy Jelcz-
Laskowice na rok 2017, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. – bez uzasadnienia  
Proszę państwa, chciałabym jeszcze poinformować, że Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej, pani 
Lucyna Hanus przesłała również uchwałę Nr IV/270/2016 w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetu Gminy Jelcz-Laskowice przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. 
Następnie Przewodnicząca Rady odczytała  uchwałę Nr IV/270/2016 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 15 grudnia 2016 roku w sprawie opinii 
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Jelcz-Laskowice przedstawionego w 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Jelcz-Laskowice na rok 2017, która stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. – bez uzasadnienia  
Proszę państwa, w tej chwili zgodnie z realizacją tego punktu dyskusja nad projektem uchwały 
budżetowej w tym nad wniesionymi propozycjami zmian w formie autopoprawki. Pan radny 
Skrzydłowski, proszę.  

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski –  dziękuję  pani  Przewodnicząca,  za  udzielenie  głosu  w  końcu.  Mam pytanie na  
początku, bo mam trzy autopoprawki do budżetu, które są dość obszerne. Proszę mi powiedzieć, czy 
odczytać wszystkie trzy, czy będziemy osobno głosować? …, 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  pan  ma  poprawki  bo  autopoprawki  to  może  mieć  Burmistrz.  
I bardzo proszę uprzejmie odczytać wszystkie trzy.  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dobrze. Szanowni państwo, rok temu, dokładnie 30 grudnia 2015 roku na tej sali  
uchwaliliśmy budżet na rok 2016. Do tego budżetu złożyliśmy wniosek o budowę obwodnicy ul. 
Hirszfelda. Wniosek, był wnioskiem obywatelskim popartym przez około tysiąc podpisów 
mieszkańców Hirszfelda. Niestety prośby mieszkańców oraz prośby nasze zostały zignorowane ale 
padły zapewnia ze strony władz miasta, które pozytywnie rokowały. I tutaj pozwolę sobie 
zacytować, posiłkując się protokołem, cytat Burmistrza Piórki. I cytuję szanowni państwo: 
„Szanowni państwo w 2016 roku uchwalamy plan, w 2017 roku sporządzamy projekt i 
rozpoczynamy realizację inwestycji.” I to powiedział Burmistrz Piórko rok temu. Zaufaliśmy, 
zagłosowaliśmy za budżetem. Szanowni państwo, przed nami projekt budżetu na rok 2017, w 
którym owszem znajduje się zapis budowa obwodnicy Hirszfelda ale niestety tylko w kwocie 
30.000zł. Pytanie brzmi, co z realizacja inwestycji? W takim razie chciałbym złożyć wniosek w 
formie autopoprawki o wprowadzenie …, chciałbym zgłosić wniosek o wprowadzenie zmiany w 
Dziel 600 Transport i łączność, w rozdziale 60016 drogi publiczne gminne, nazwa wydatku 
inwestycyjnego – budowa obwodnicy ul. Hirszfelda. W związku z w/w zmianą zwiększyć w roku 
budżetowym 2017 środki finansowe o kwotę 900.000zł. Źródło finansowania: zmniejszyć o 
900.000zł wydatki inwestycyjne zapisane w projekcie budżetu na rok 2017 w dziale 926 Kultura 
fizyczna, rozdział 92601 obiekty sportowe, nazwa wydatku inwestycyjnego – objęcie udziałów 
Miejsko-Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji. Szanowni państwo, króciutko uzasadniając swój 
wniosek, chciałbym powiedzieć, że obwodnica ul. Hirszfelda jest bardzo ważna dla mieszkańców ul. 
Hirszfelda ale nie tylko. Bo również jest ważna dla mieszkańców całego miasta. Znacznie poprawi 
bezpieczeństwo mieszkańców, przybędzie nam miejsc parkingowych. Źródło finansowania, które 
podałem szanowni państwo, jest ukrytą dotacją dla Centrum Sportu i Rekreacji i nieudolnych 
rządów Prezesa Konopki. Szanowni państwo, niejednokrotnie na tej sali powtarzaliśmy, że Prezes 
Konopka nie jest kompetentną osobą na tym stanowisku co przedstawił nam w wyniku finansowym 
Centrum Sportu i Rekreacji na poprzedniej sesji…, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny, proszę nie komentować tylko proszę …, 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale to jest moje uzasadnienie. 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  proszę  pana  usłyszeliśmy,  że  chce pan zwiększyć o dziewięćset  

tysięcy złotych a zmniejszyć o dziewięćset dwadzieścia sześć, tak? 
Radny Krzysztof Skrzydlowski – nie. Nie szanowna pani, zwiększyć o dziewięćset i zmniejszyć o dziewięćset…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – …, dobrze, dziękuję.  
Radny Krzysztof Skrzydłowski–proszę. Czy kolejne wnioski mam czytać, czy będę mógł odczytać po zagłosowaniu?  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – tak. Bardzo proszę.  
Radny   Krzysztof   Skrzydłowski  –  tylko,  wprowadzi  się  myślę  chaos  ponieważ  tego  pierwszego  już  czytałem  

przed…, Rada nie będzie pamiętać…,   
Przewodnicząca   Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – pozwoli pan, że będę prowadziła sesję. Bardzo proszę uprzejmie,  

złożył pan pierwszy wniosek, proszę żeby pan złożył drugi wniosek.  
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dobrze. Szanowni państwo, wniosek o wprowadzenie zmiany w Dziale 851  

Ochrona zdrowia. SW związku z w/w zmianą zwiększyć w roku budżetowym 2017 środki 
finansowe o kwotę 200.000zł. Źródło finansowania: zmniejszyć o 200.000zł wydatki inwestycyjne 
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zapisane w projekcie budżetu na dwa tysiące …, sekundkę, zmniejszyć o kwotę 200.000zł  wydatki 
inwestycyjne zapisane w projekcie budżetu na 2017 rok w Dziale 750 Administracja publiczna, 
rozdział 75075 promocja jednostek samorządu terytorialnego, nazwa wydatku inwestycyjnego – 
koszty promocji gminy. Szanowni państwo, chodzi tu o podwyższenie kapitału spółki celem 
przygotowania i zorganizowania nocnych i świątecznych dyżurów. Mówię tu o zakupie potrzebnej 
aparatury oraz przygotowaniu pomieszczeń do tego typu realizacji. Przygotowanie naszej placówki 
szanowni państwo, umożliwi realne złożenie aplikacji do NFZ o dofinansowanie…, panie Burmistrzu, 
ja panu nie przeszkadzam. Dziękuję. Szanowni państwo, umożliwi nam to realne złożenie aplikacji 
do NFZ o sfinansowanie weekendowych dyżurów. Szanowni państwo, tutaj na sali na Komisji 
Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia bodajże, tak użyję waszego języka, uczyniliście sobie hucpę 
polityczną na tej sali, sprowadzając kamery, rozmawiając o dyżurach całodobowych ale oprócz tych 
kamer i oprócz tej komisji i całego tego przedstawienia nie zrobiliście już nic dalej w tym kierunku, 
niestety. Dlatego szanowni państwo nie chodzi tu o dofinansowanie docelowo nocnych dyżurów, 
chodzi tylko o przygotowanie pomieszczeń a później będziemy mieli argument w ręku do tego ażeby 
wystąpić do NFZ o dofinansowanie nocnych dyżurów. Tak więc to jest mój drugi wniosek. I 
szanowni państwo mój trzeci wniosek. Wniosek o wprowadzenie zmiany w dziale osiemset 
pięćdziesiąt…, nie, to nie jest to, sekundkę…, o tutaj mamy. Wniosek o wprowadzenie zmiany w 
Dziale 801 Oświata i wychowanie, rozdziale 80101 szkoły podstawowe, nazwa wydatku 
inwestycyjnego: wymiana gruntu na boisku przy PSP nr 2. W związku z w/w zmianą zwiększyć w 
roku budżetowym 2017 środki finansowe o kwotę 200.000zł. Źródło finansowania: zmniejszyć o 
200.000zł wydatki inwestycyjne wydatki zapisane w projekcie budżetu na 2017 rok w Dziale 926 
Kultura Fizyczna, rozdział 92601 obiekty sportowe, nazwa wydatku inwestycyjnego: budowa 
Centrum Sportu i Rekreacji. Proszę państwa, tutaj jest podobna sytuacja, mieszkańcy sami się 
zmobilizowali, zawnioskowali do budżetu w określonym czasie o budowę takiego boiska, o 
modernizację tej murawy szanowni państwo. Tą murawę jak wiemy kilkanaście lat już mieliśmy 
przyjemność oglądać albo nieprzyjemność niestety, tam ciągle występuje ściernisko. 
Niejednokrotnie były nakłady finansowe rzędy właśnie trzydziestu czy tez pięćdziesięciu tysięcy. 
Ale jak dobrze wiemy, jak posiejemy trawę przez dwa lata nikt tam nie może wejść. To jest nierealne 
w tym miejscu. Dlatego tez tutaj mieszkańcy, przedstawiciele Czarnych Jelcz-Laskowice, 
Uczniowskiego Klubu Sportowego Dwójka wnioskowali o wyłożenie murawy w rolkach, która 
wyniesie około dwustu pięćdziesięciu tysięcy. Stąd też mój wniosek o to żeby zwiększyć nakład 
finansowy o dwieście tysięcy. Ten wniosek mieszkańców również był poparty setkami podpisów, 
tak więc mam nadzieję, że państwo przychylicie się w końcu do głosu mieszkańców i zagłosujemy 
dla dobra naszych mieszkańców. Dziękuję pięknie.        

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Stachnio, proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – panowie burmistrzowie, pani Przewodnicząca, szanowni radni chciałem złożyć dwie  

poprawki, dwie poprawki do budżetu na dwu…, dwa wnioski. Dwa wnioski do budżetu na 2017 rok. 

Pierwszy wniosek,  wniosek dotyczy rozbudowy budynku szkolnego PSP nr 1 w Jelczu-
Laskowicach”. Wnoszę o wprowadzenie zmiany w Dziale 801 Oświata i wychowanie, 
rozdziale 80101 szkoły podstawowe, nazwa wydatku inwestycyjnego – rozbudowa 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 1 w Jelczu-Laskowicach”. W związku z w/w zmianą 
zwiększyć w roku budżetowym 2017 środki finansowe o 50 000zł. Nazwa wydatku 
budżetowego - projekt. Wprowadzić zmianę w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
stanowiącej załącznik nr 2 do projektu budżetu na 2017 rok o treści: WPI – rozbudowa 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 1 w Jelczu-Laskowicach”. W związku z w/w zmianą 
zwiększyć nakłady finansowe w latach 2018-2019 o 500 000zł.  
Źródło finansowania nowego wydatku. Zmniejszyć o 50 000zł wydatki inwestycyjne 
zapisane w projekcie budżetu na rok 2017 w Dziale 926  Kultura fizyczna, rozdział 92601 
obiekty sportowe, nazwa wydatku inwestycyjnego: zagospodarowanie terenu ośrodka 
wypoczynkowego nad stawem w Laskowicach. Zmniejszyć o 300 000zł nakłady finansowe 
na przedsięwzięcia WPF stanowiącej załącznik nr 2 do projektu budżetu na 2017 rok, 
nazwa i cel, jest liczba pojedyncza jeden, trzy, dwa, osiemnaście: WPI - zagospodarowanie 
terenu ośrodka wypoczynkowego nad stawem w Laskowicach. Obecnie zapisane są limity 
nakładów finansowych: limit na 2017 – 100 000zł; limit na 2018 – 100 000zł, na 2019 – 
200.000 i 2020 – 300.000zł. Uzasadnienie: rozbudowa budynku PSP nr 1 jest konieczna ze 
względu na zwiększającą się ilość uczniów uczęszczających do szkoły. Dane demograficzne 
wskazują na znaczący wzrost liczby dzieci z obwodu szkoły. Ponadto reforma oświaty 
spowoduje zwiększenie liczby uczniów uczęszczających w tej szkole w klasach siódmych i 
ósmych. Pragnę państwu przypomnieć iż wnioski do budżetu o rozbudowę szkoły OSP nr 1 
są składane od kilku lat. Wniosek budżetowy na 2015 rok poparło swoimi podpisami 
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kilkaset mieszkańców z obwodu szkolnego szkoły podstawowej nr 1. W ubiegłym roku pan 
Burmistrz Szczęśniak powiedział, zacytuję wypowiedź pana Burmistrza „jak państwo 
pamiętacie, państwo radni, jak rok temu o tej porze, praktycznie taki sam wniosek się 
pojawił, ażeby rozpocząć rozbudowę szkoły na ulicy Świętochowskiego”, przypomnę to jest 
ulica, to jest budynek PSP nr1, „wówczas i teraz stoję na stanowisku, że najpierw musimy 
rozbudować Szkołę Podstawową w Miłoszycach, bo tam proszę państwa jest bardzo duża 
presja. Zwiększenie ilości mieszkańców, tym samym dzieci i demografia wskazuje, że tam 
jest priorytet. Natomiast mówiłem, w drugiej kolejności, że nie toczyć dwóch inwestycji 
oświatowych równolegle, kończymy Miłoszyce i jeśli badania, że tak powiem 
demograficzne wskażą, że jest taka potrzeba, to będziemy realizować. Stąd uważam, że ten 
wniosek jest bezzasadny. Dziękuję.” To była wypowiedź pana Burmistrza Szczęśniaka z 
protokołu. Szanowni państwo, w budżecie na 2017 rok istnieje zapis 500.000zł na 
rozbudowę szkoły w Miłoszycach. Wydatek inwestycyjny jest zaplanowany tylko na 2017 
rok. W Wieloletniej Prognozie Finansowej chyba, o ile pamiętam nie ma takiego zapisu, i w 
związku z tym inwestycja ma się rozpocząć i zakończyć w roku 2017. Natomiast budżet na 
2017 rok jest trzecim budżetem w którym nie uwzględniono rozbudowy szkoły 
podstawowej nr 1. Jak na razie to stosowana jest taktyka spychologii i zasłaniania się 
rozpoczętymi inwestycjami. W budżecie 2017 rok powinny znaleźć się zapisy przynajmniej 
na projekt budowy szkoły podstawowej nr 1. Oczywiście możemy czekać na dwutysięczny 
osiemnasty, dziewiętnasty, dwudziesty, możemy tak sobie czekać i czekać. Dzieci rosną, 
dzieci kończą szkoły, uczą się w tej chwili w systemie dwuzmianowym. Jeżeli siódme, ósme 
klasy dojdą będzie, no będzie na pewno dwuzmianowość i to bardzo, bardzo godziny będą 
przesunięte w godziny wysoko południowe albo nawet popołudniowe. Dzieci rosną cały 
czas i nie czekają na inwestycje. Szanowni państwo, nie utrudniajmy rozwoju edukacyjnego 
dzieci z Laskowic, Chwałowic, Dębiny, Nowego dworu, Piekar. Dajmy im szansę, stwórzmy 
im odpowiednie warunki do nauki. Pan Burmistrz rok temu na sesji budżetowej odniósł się 
do wsparcia wniosku o rozbudowę szkoły jakiego mieszkańcy dokonali swoimi podpisami. 
Cytuję, pan Burmistrz Szczęśniak powiedział wtedy kierując słowa do mnie „panie radny, 
szanowni państwo, zbieranie podpisów pod petycjami to nie jest trudna rzecz, bo my 
Polacy bardzo lubimy się podpisywać”. Szanowni państwo, proszę nie traktować, właściwie 
to do Burmistrza Szczęśniaka powinienem się zwrócić, proszę nie traktować kilkuset 
mieszkańców, którzy podpisali wniosek o rozbudowę szkoły jako ludzi bezmyślnych, 
którzy podpisują, nie wiedzą co, nie wiedzą pod czym się podpisują. Mieszkańcy naszej 
gminy wiedzą co robią i nie kierują się zasadą, bo my Polacy lubimy się podpisywać. 
Szanowni państwo i panowie burmistrzowie oraz państwo radni wnoszę o to aby jak we 
wstępie, czyli rozbudować, wnieść poprawkę pod tytułem, nazwę – rozbudowa szkoły 
podstawowej nr 1 w Jelczu-Laskowicach. Szczególnie zwracam się przy głosowaniu do 
radnych, którzy reprezentują mieszkańców z Laskowic, Chwałowic, Dębiny, Piekar, 
Nowego Dworu, bo ci uczniowie, tych osób które podpisywały, kilkaset osób podpisało w 
ciągu jednego dnia, to nie była jakaś akcja szeroka, to był jeden dzień zbierania podpisów. I 
te osoby wsparły. O ile pamiętam, pani radna zbierała też, przynajmniej taka informacja do 
mnie dotarła, nie!..., widocznie fałszywe informacje do mnie dotarły, że pani radna też 
zbierała oprócz jeszcze tego co ja zbierałem. I to jest jedna poprawka. Druga natomiast 
dotyczy zakupu samochodu pożarniczego dla OSP w Jelczu-Laskowicach. I w imieniu 
druhów OSP Jelcz-Laskowice oraz mieszkańców naszej gminy wnosimy o zaplanowanie 
środków finansowych w budżecie miasta i gminy na 2017 rok na realizację zadania – zakup 
samochodów pożarniczego dla OSP w Jelczu-Laskowicach. Wnoszę o wprowadzenie 
zmiany w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 
75412 ochotnicze straże pożarne, nazwa wydatku inwestycyjnego: zakup samochodu 
pożarniczego dla OSP Jelcz-Laskowice. W związku z w/w zmianą zwiększyć w roku 
budżetowym 2017 środki finansowe o 380.000zł, nazwa wydatku budżetowego: zakup 
samochodu pożarniczego dla OSP w Jelczu-Laskowicach. Wprowadzić zmianę w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej stanowiącej załącznik nr 2 do projektu budżetu na 
2017 rok o treści: „zakup samochodu pożarniczego dla OSP w Jelczu-Laskowicach na lata 
2017-2018 o 380.000zł” Źródło finansowania nowego wydatku: zmniejszyć o 380.000zł 
wydatki inwestycyjne zapisane w projekcie budżetu na 2017 rok w Dziale 926 Kultura 
fizyczna, rozdział 92601 obiekty sportowe, nazwa wydatku inwestycyjnego: objęcie 
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udziałów w Miejsko-Gminnym Centrum Sportu i Rekreacji.  Zmniejszyć o 380.000zł 
nakłady finansowe na przedsięwzięcie WPF stanowiący załącznik nr 2 do projektu budżetu 
na 2017 rok, cel i nazwa: WPI zagospodarowanie terenu ośrodka wypoczynkowego nad 
stawem w Laskowicach. Obecnie zostały te zapisy, limity nakładów finansowych na lata są 
mniej więcej po sto, dwieście tysięcy co roku do 2020 roku. Myślę, że w Wieloletniej 
Prognozie nie trzeba będzie wpisywać tego ponieważ jednorazowe sfinansowanie zakupu z 
działu o którym mówiłem wcześniej, czyli z Działu Kultura fizyczna, sfinansowałoby zakup 
tego samochodu. I szanowni państwo, nowa remiza, która za chwilę będzie oddana ma dwa 
stanowiska, dwa stanowiska samochodowe. Nasi strażacy jeżdżą jednym starym, właściwie 
to już gruchotem można powiedzieć, bo to nawet nie jest samochód, to jest antyk. Taki 
samochód powinien być i to nie czekamy tak jak pan Burmistrz mówił, Piórko na 
komisjach, że będziemy czekać jeszcze może w następnym roku, może jeszcze w 
następnym, na pewno nie w tym roku, bo takie stwierdzenia od pana Burmistrza padły. 
Szanowni państwo, bezpieczeństwo jest najważniejsze. I druhowie strażacy z OSP Jelcz-
Laskowice, a jest to naprawdę drużyna bardzo wyspecjalizowana i bardzo sprawna, 
ponieważ jest tam ponad dwudziestu strażaków, którzy mogą uczestniczyć w akcjach. 
Czterech kierowców o ile pamiętam, jeśli mylę się to pan radny Srokowski mnie poprawi. 
Czterech kierowców, którzy mogą jeździć, czyli zaplecze jest. Chodzi tylko aby był 
samochód. I myślę, że ten wniosek tez powinien przejść. Suma 380.000zl jest sumą którą, 
która jest zapisana w budżecie i stanowi kwotę przeznaczoną  na zakup samochodu dla 
OSP Minkowice. Myślę, ze jak to zrobimy i te samochody będą służyć OSP. Biskupice ma 
bardzo ładny nowy samochód, Minkowice dostana w tym roku, jeśli zapiszemy w budżecie 
zakup samochodu na ten rok, to jakby zabezpieczymy całkowicie ochronę 
przeciwpożarową. I nie tylko przeciwpożarową, bo także w ruchu drogowym, 
komunikacyjnym związaną z wypadkami. I na pewno jest to bardzo wskazane. Bardzo 
państwu dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Czy w sprawie projektu budżetu…, pan radny Pakosz, pan  
radny Babski. …, chciałam zapytać, czy ktoś jeszcze w sprawie projektu budżetu będzie chciał się 
wypowiedzieć na ten moment? …, pan Przewodniczący Woźniak i pan radny Markowski, dobrze. 
Udzielam panu głosu, proszę uprzejmie.    

Radny Michał Pakosz – dziękuję pięknie. Szanowni państwo, w związku z projektem uchwały budżetowej  
na 2017 rok moja poprawka brzmi w sposób następujący …, wniosek, przepraszam. Zdjąć 
środki w wysokości 820.000zł, to jest kwota łącznie z działów: 926, rozdział 92601 to jest 
budowa Centrum Sportu i Rekreacji i tutaj będzie kwota 340.000zł oraz z Działu 750, 
rozdział 75075 promocja jednostek samorządu terytorialnego, koszty promocji gminy, 
tutaj kwota 480.000zł. To łącznie da kwotę tak jak mówię 820.000zł. Tłumaczę i objaśniam 
co idzie za tym dalej. I dopisać w dziale 600, rozdział  60016 drogi publiczne gminne, 
dopisać zadanie-przebudowa ulicy Stalowej i Niklowej, którą przewidziano w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej szanowni państwo, na lata 2019-2020. Tak jak mówię, w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej. Skąd taka propozycja?, pewnie większość z państwa 
radnych zdaje sobie sprawę w jakiej sytuacji obecnie znajdują się te drogi. Mieszkańcy 
maja problem niesamowity z tym aby dojechać do swoich posesji, które są tam ulokowane. 
Ba, poszli o krok dalej i sami zaczęli już się organizować, ponieważ gmina nic kompletnie 
nie robi z tymi drogami. I ci ludzie zrzucają się po prostu prywatnie ze swoich kieszeni i tak 
pomimo tego, że płacą podatki na to, żeby jakiś dobrodziej przyjechał koparką i wyrównał 
tą drogę dlatego mam nadzieję, że państwo poprą moją propozycję, mój wniosek z racji 
tego, że tak jak mówię, ulica Stalowa i Niklowa przewidziana dopiero na lata 2019-2020. 
Tym ludziom z roku na rok się obiecuje budowę tej drogi, na obietnicach się kończy, także 
myślę, że państwo przychylą się do mojej propozycji. Jeżeli chodzi o mnie to z moich 
wniosków na chwilę obecną to tyle, także bardzo proszę państwa o to, że w momencie 
kiedy będą ewentualnie poddawane te wnioski pod głosowanie abyście się państwo 
przychylili do tego bo potrzeba jest naprawdę bardzo, bardzo wielka. Dziękuję pięknie.                 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Babski, proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja chciałbym zabrać temat, zabrać glos w sprawie  

inwestycji – obwodnica Hirszfelda. Ponieważ, no ta inwestycja leży mi bardzo na sercu ale dzisiejsze 
wypowiedzi troszeczkę mnie niepokoją, czy ta inwestycja będzie realizowana. Chciałbym żeby pan 
Burmistrz rozwiał te wątpliwości, ale za chwileczkę panie Burmistrzu. 07 grudnia przypominam, 
2015 roku Burmistrz wystąpił do Starosty z wnioskiem o przekazanie terenu, o przekazanie gminie 
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działek pod budowę obwodnicy. To było proszę państwa ponad rok temu. W kwietniu ukazał się 
artykuł w Gazecie Powiatowej, „Starosta przekazał teren pod obwodnicę”. Przekazał, proszę 
państwa. Czas przeszły, przekazał. W listopadzie na Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia od 
pana Burmistrza Romualda Piórko radni otrzymali informację, że do dnia dzisiejszego działki, 
działka nie została przekazana. Więc zadaję sobie pytanie, kto tu mówi prawdę? Dzisiaj 
otrzymaliśmy też informację od pana Burmistrza Romualda Piórko, że przyszedł e-mail, że działka 
zostanie przekazana ale tylko do końca 2017 roku. Tak to zrozumiałem …, osiemnastego, a później 
już będzie zabrana, czyli taki szantaż, tak? …, no jak, a jak nie będzie inwestycji to działka zostanie 
zabrana. Można tak przypuszczać? …, dobrze. Więc chciałbym panie Burmistrzu rozwiać te moje 
wątpliwości, bo przypomnę w poprzednim roku na mój wniosek w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej zostało zapisane, że taki projekt tej inwestycji rozpoczniemy w 2017 roku. I w związku z 
tą ciągłością w projekcie budżetu na 2017 jest zapisane 30.000zł na wykonanie projektu. Tylko 
teraz mam wątpliwości, czy będzie można projekt robić jeżeli nie mamy działek przekazanych pod 
tą inwestycję? Bo oprócz działek to jeszcze przypomnę, musimy jeszcze kilka uchwał tutaj przyjąć 
na Radzie panie Burmistrzu, tak? …, dlatego, żeby…, kończąc panie Burmistrzu, ponieważ będziemy 
dzisiaj przyjmowali budżet na 2017 rok, proszę rozwiać wszelkie wątpliwości dotyczące tej 
inwestycji. Wiem, ze projekt będzie wykonany w 2017, wierzę w to i jeszcze jakie prace nas czekają, 
nas radnych, by ta inwestycja mogła ruszyć najpóźniej 2018. Chociaż mam informacje też od pana, 
że jest duża szansa, że ta inwestycja może ruszyć już w 2017 roku. I jeszcze taka jedna informacja, 
bo co to znaczy z upoważnienia pana Burmistrza, no wydawało mi się, że wszyscy powinniśmy 
wiedzieć, że dyrektor, burmistrz, wójt, prezydent, starosta dzieli się swoimi kompetencjami ze 
swoimi zastępcami. Ja mam wiele pism z 2015 roku i 2016 gdzie jest z upoważnienia burmistrza, 
podpisuje się pan Romuald Piórko i dla mnie to nic dziwnego. Mam tez pismo od pani Wicestarosty 
Bożeny Worek z upoważnienia Starosty. To co mamy nie honorować tego typu pisma, które trafiają 
od pani Wicestarosty do Urzędu Miasta? Dla mnie to jest niezrozumiałe. Dziękuję.       

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dziękuję  bardzo.  Czy  pan  teraz  chce  odpowiedzieć?..., po kolei  
zapisany pan Przewodniczący Woźniak, potem pan radny Markowski, pani rad…,   

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado,  
panowie burmistrzowie, szanowni państwo, patrząc na projekt budżetu zaproponowany przez pana 
Burmistrza Jelcza-Laskowic, szanowni państwo naprawdę, naprawdę bardzo dużo zadań w 
porównaniu z budżetem do dwa tysiące…, na 2016 rok, to jest spora różnica, prawie dziesięć zadań 
więcej. Szanowni państwo, dwadzieścia zadań dotyczy dróg i chodników. Cieszę się, że władze 
gminy pokazują, że budowa dróg i chodników jest priorytetem dla nas ponieważ wiemy jaka to jest 
bolączka dla naszych mieszkańców. Szanowni państwo, chciałbym się też pokrótce odnieść w mojej 
wypowiedzi do wniosków, które były składane przez moich poprzedników i zauważyć jedną rzecz, 
zwłaszcza jeśli chodzi o pana radnego Ireneusza Stachnio. Panie radny, raz, dwa, trzy, cztery, pięć, 
sześć inwestycji znajduje się na terenie Osiedla Laskowice. Panie radny, ja chciałbym taka ilość 
inwestycji na terenie Osiedla Metalowców. Wielokrotnie, wielokrotnie, wielokrotnie zarządy osiedla 
poprzednich kadencji, tej kadencji, radni z tego osiedla, wielokrotnie wnioskowali o inwestycje, 
drogowe, o inwestycje chodnikowe. Co prawda jest taka inwestycja, ale jak by pan zobaczył ilość 
inwestycji jak jest na pana osiedlu i z poprzedniej, z poprzedniego roku czyli z tego roku i w tym 
roku naprawdę powinien pan zauważyć, że ten rozwój, patrząc się na Radę Miejską w Jelczu-
Laskowicach myślę, że jest, jest naprawdę mocny na terenie miasta, tej części miasta. Szanowni 
państwo, chciałem panu Burmistrzowi podziękować za dwa zadania, ponieważ składałem dziewięć 
wniosków do budżetu i z tych wniosków moich indywidualnych znalazły się dwa zadania. To po 
części, te zadania są znane, prowadzenie monitoringu w newralgicznych punktach miasta Jelcz-
Laskowice. To zadanie też wnioskował, wnioskowała Komisja Samorządu i Prawa. Bardzo się cieszę, 
że to zadanie będzie realizowane w 2017 roku pomimo to, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
było zaplanowane na późniejsze lata. Wiemy jak ważne jest bezpieczeństwo naszych mieszkańców 
wiemy, że ten rok był rokiem, który też pokazał jak wandalizm pewnych ludzi, którzy są po prostu 
niedostosowani do życia w społeczeństwie może doprowadzić do szkód w miejscach publicznych, 
szkód w mieniu publicznym ale też i w mieniu prywatnym. Dlatego ważne jest to, żeby miejsca 
publiczne na terenie miasta były monitorowane i chciałbym panu Burmistrzowi za to podziękować 
myślę, że w imieniu wszystkich radnych i mieszkańców miasta i gminy Jelcz-Laskowice. Natomiast 
chciałbym też podziękować za jedną też, bardzo ważne zadanie, które dotyczy rewitalizacji płyty 
boiska przy Publicznej Szkole Podstawowej nr 2. Ponieważ tutaj jak wcześniej mój poprzednik pan 
Skrzydłowski powiedział, że była prowadzona duża akcja społeczna dotycząca poparcia tego 
wniosku i władze samorządowe zauważyły tą potrzebę i znalazło się to zadanie w budżecie gminy 
na 2017 rok. Bardzo się cieszę, dlaczego?, dlatego, że patrząc się na historię, która ma…, która znamy 
ponieważ wiemy co działo się w ostatnich siedmiu latach z tym boiskiem. Przypomnę, w 2010 roku 
wydano kwotę około siedemdziesięciu tysięcy złotych na rewitalizację tej płyty boiska gdzie tak 
naprawdę no nic nie chciało tam rosnąć. Młodzież nie mogła tam grać chociaż długo czekano na 
wzrost tej trawy. Nadzieja była w 2014 roku przy budowie bieżni lekkoatletycznej i szanowni 
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państwo, wszyscy żeśmy myśleli pod koniec 2014 roku, że będziemy mieli bieżnię i piękne boisko, 
natomiast okazało się, że z kwoty około miliona stu tysięcy złotych na rewitalizacje płyty boiska 
przeznaczono około dziesięciu tysięcy złotych. I no tak naprawdę, to nic nie zostało zrobione tylko 
zrekultywowane, zasiane ale efektu nie ma. Natomiast szanowni państwo, panie Burmistrzu 
chciałbym zauważyć jedną rzecz i przedstawić oczekiwanie mieszkańców odnośnie tej inwestycji. 
Nie chciałbym, żeby się powtórzyła taka sytuacja jak z poprzednich lat gdzie tak naprawdę, no 
niepoważnie podchodzono do tej potrzeby. Do potrzeby zapewnienia miejsca dla naszej najmłodszej 
młodzieży, gdzie ta młodzież mogłaby uprawiać sporty i gromadzić się tam w celu naprawdę 
doskonalenia swoich umiejętności sportowych. Uważam, że ta inwestycja jest nie do końca 
sprecyzowana a chciałbym, żeby była sprecyzowana i tutaj jak wcześniej z panem Burmistrzem 
Markiem Szponarem rozmawiałem w tej sprawie, chciałbym żeby ta inwestycja była doposażona 
zarówno w taki obiekt jak zaplecze sportowe, ponieważ wiemy jak powstał orlik. Szanowni 
państwo, przykład…, tutaj warto podać przykład orlika. Orlika na którym, który żeśmy wizytowali a 
orlika, którego znam z działalności sportowej, myślę tutaj o orliku przy Zespole Szkół nr 2. Pan 
Burmistrz Szponar bardzo dobrze zna ten obiekt ponieważ sam był wnioskodawca i budował ten 
obiekt, i ten obiekt został doposażony, wyposażony w odpowiednie szatnie, w odpowiednie 
zaplecze, natomiast orlik w Jelczu-Laskowicach przy PSP nr 2 niestety takiego zaplecza nie posiadał. 
Nasze dzieci i młodzież szkolna, młodzież dorosła przychodząc na orlik, szanowni państwo przez 
wiele lat nie miała się gdzie załatwić. Chodzono po krzakach. Dopiero za tej kadencji powstał tam 
TOI TOI tymczasowy. Nie chciałbym żeby tam, żeby przy inwestycjach gminnych powstały jakieś 
TOI TOI-e, no trzeba inwestycje tego typu, trzeba dobrze planować. Dlatego wierzę w to panie 
Burmistrzu, ze w tym budżecie inwestycje będą dobrze planowane i bardzo umiejętnie i 
drobiazgowo realizowane. Szanowni państwo, na koniec chciałbym powiedzieć, że liczę panie 
Burmistrzu, że ten budżet jeśli chodzi o zadania inwestycyjne nie jest jeszcze domknięty całkowicie. 
Tak jak w tamtym roku powiedziałem, że liczę na jeszcze dopojawienie się w trakcie roku 
budżetowego dodatkowych zadań, i nie przeliczyłem się. Nie przeliczyłem się, bo powstało piękne, 
piękne…, piękna siłownia, przepraszam. Piękna siłownia przy PSP nr 2, plenerowa. Dobrze 
oświetlona, dobrze doposażona. Powstaje sauna parowa na basenie, którą mieszkańcy już się nie 
mogą doczekać. Też naprawdę fajna rzecz, która pozwoli zwiększyć propozycje rekreacji i 
wypoczynku naszego basenu. Dlatego panie Burmistrzu chciałbym tylko na koniec przypomnieć, że 
jest parę jeszcze fajnych rzeczy do zrobienia w zakresie rekreacji na terenie Osiedla Metalowców i 
na koniec chciałbym państwu powiedzieć, że ja osobiście będę wnioskował za budżetem 
zaproponowanym przez pana Burmistrza w obecnym kształcie. Dziękuję.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Markowski, proszę. 
Radny Karol Markowski – dziękuję. Pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja może zacznę od tego, może w  

przeciwieństwie do niektórych tutaj poprzedników nie będę składał wniosków, bo uważam, że 
bardzo ciężka jest sytuacja kiedy trzeba komuś coś zabrać, żeby komuś dać. Należy jakby tutaj 
uważam później na przestrzeni jakby roku dokonywać pewnych może korekt i próbować jakiś 
przesunięć, natomiast to chyba nie jest właściwe miejsce ani czas do tego, żeby gdzieś pod własne 
jakieś indywidualne wnioski próbować kosztem czyimś coś ugrać. Jeżeli chodzi o mnie, to ja tutaj 
przychylam się jak już tutaj było wstępnie, do opinii RIO, do opinii komisji  uważam, że w mojej 
ocenie jest to dobry, dobra uchwała, dobry jest ten budżet. I tutaj może przytoczę tylko kilka takich 
przykładów, które może najbardziej mnie dotyczą i interesują. Pierwszym to będzie zaplanowana 
inwestycja przy ul. Partyzantów. Wielokrotnie mieszkańcy z tego osiedla już od lat doprosili się…, 
raczej nie mogli doprosić tego, że teren po starej hydroforni w centrum jak by nie było miasta, 
naprzeciwko pięknej galerii stoi odłogiem samemu sobie pozostawiony. Błoto, kałuże, ogromne 
ilości bloków, obok hala sportowa a jak przychodzi, żeby coś zaparkować, jakiś samochód czy, nie 
wiem przejść suchą nogą, to od kilku lat był z tym problem. Dlatego z tego miejsca jestem wdzięczny 
i chciałbym podziękować, że tego typu inwestycja znalazła się i na pewno mieszkańcy będą 
zadowoleni. Drugą taką inwestycją, która jest może mniejszym kalibrem ale również jest ważna, bo 
różne głosy dochodziły, to jest ten przystanek nieszczęsny na Oławskiej. Bardzo często było tak, że 
tam było to miejsce spotkań ludzi, no którzy spędzają wolny czas, no w bardzo niecny sposób. Już 
wiemy, że w tym roku dzięki tej uchwale będzie ten przystanek rewitalizowany. Więc to również z 
mojej perspektywy jest to duży plus. A poza tym, już chyba trochę kończąc na koniec, chciałbym 
podziękować bo zarządów tutaj władzy sukcesywnie z roku na rok rośnie kwota pieniędzy 
przyznawana na kulturę fizyczna i sport, co nie ukrywam jest moim oczkiem w głowie. W 
porównaniu z zeszłym rokiem jest to kwota większa o ponad sto tysięcy. Sukcesywnie jest to jakby 
zwiększane, bo jak prześledzimy wydatki budżetowe z poszczególnych lat, to tak to właśnie 
wygląda. Więc tutaj bardzo dziękuję, że, bardzo dziękuję, że tutaj jest również kultura fizyczna, 
sport, dzieci i młodzieży rozwój sportowy jest jakby tutaj również w gminie bardzo bliski. To 
wszystko, i również jak mój poprzednik będę również głosował za tym, żeby pozytywnie ta uchwała 
przeszła. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Czernik. 
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Radna Aleksandra Czernik – szanowni państwo, panowie burmistrzowie, w kwestii budżetu ja krótko. Ja chciałam  
bardzo podziękować za przychylność składanych…, za przychylność burmistrzów odnośnie 
składanych przeze mnie wniosków. Choć było ich kilka szczególnie chciałam podziękować za 
rezerwę środków na plac zabaw dla dzieci niepełnosprawnych. Szanowni państwo palców zabaw 
mamy mnóstwo, mnóstwo mamy dzieci ale też mamy mnóstwo dzieci niepełnosprawnych i dlatego 
uważam, że naprawdę szczególne podziękowania dla Burmistrza, że wziął pod uwagę ten wniosek i 
dzieci będą, dzieci niepełnosprawne będą miały odrobinę, choć odrobinę możliwości spędzać 
wolnego czasu obok, tuż przy dzieciach bawiących się na placach zabaw dla dzieci zdrowych. Raz 
jeszcze bardzo dziękuję. I również chciałam powiedzieć, że będę pozytywnie głosowała za 
projektem budżetu na 2017 rok.                     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Srokowski, proszę bardzo. 
Radny Leszek Srokowski – pani Przewodnicząca, chciałem z tego miejsca podziękować tutaj radnemu Ireneuszowi,  

że razem ze strażakami zna nasze bolączki. Jak najbardziej popieramy to, jesteśmy za tym. Nasz 
stary samochód ma ponad trzydzieści lat. Jest to taka potrzeba niecierpiąca zwłoki. Tyle lat czekamy 
na ten nowy samochód ale też chciałem teraz powiedzieć, że jesteśmy wdzięczni panu 
Burmistrzowi, że w końcu doczekaliśmy się tej pięknej nowej remizy. I chciałem tutaj powiedzieć, 
bardzo nam zależy na tym samochodzie. Jest to nasze oczko w głowie. Pierwsza była remiza a teraz 
ten samochód. Tak żeby nasi druhowie mogli się w jakiś sposób wykazać. Tak jak pan radny Irek 
wspomniał, jest nas dużo. Jest dwudziestu sześciu …, dwadzieścia sześć osób z wyszkoleniami, z 
uprawnieniami, możemy brać udział w działaniach, mamy wyszkolenie medyczne. Po prostu tak jak 
do tej pory wspieramy Państwową Straż Pożarną, która jest na naszym terenie. Ale też chciałem 
zaznaczyć, że strażacy to jest i kultura fizyczna, pomoc przy zabezpieczeniu imprez, i naprawdę 
jesteśmy w takiej sytuacji, że potrzebujemy, ale wyższą kwestią dla nas jest, żeby nie zabierać 
innym. Nie zabierać z kultury, nie zabierać tutaj z Centrum Sportu gdzie my też korzystamy z tej sali, 
też jest to dla nas przyjazne. Dlatego po prostu swoje wymagania stawiamy naprzeciw tutaj gminy 
ale jesteśmy też w stanie odpuścić, poczekać jeszcze rok. Jeżeli będzie taka możliwość, żeby w 
przyszłym roku po prostu zaplanować w budżecie te środki, nie zabierać komuś, żeby nikt nie 
powiedział, że strażacy walczą tylko o swoje i dla siebie. My jesteśmy dla wszystkich, pomagamy 
wszystkim i tą pomoc niesiemy wszystkim. Jeszcze też chciałem podziękować panu Burmistrzowi bo 
niejednokrotnie prosiłem, chodziłem o ul. Zieloną, która będzie, jest zaplanowana w budżecie i 
będzie remontowana, budowana..., w projekcie, przepraszam. Jeszcze chciałem też podziękować 
panu Burmistrzowi, że zrozumiał stanowisko „Czarnych”, naszej drużyny. Nie został ten obiekt, 
który był po prostu jeszcze przez zarząd tamtej kadencji zaprojektowany, odpuścił, będzie nowy 
projekt, będzie ten obiekt sprawdzał się i będzie w pełni wykorzystywany przez drużyny, która 
mimo, że pójdzie do góry, dalej będzie to funkcjonalne. Dziękuję panu Burmistrzowi za ul. Treski, że 
w końcu będzie ta ulica Treski zrobiona. Będzie zrobiony przejazd kolejowy, który połączy nas z 
ulicą Gimnazjalną. To też trzeba mieć na względzie, że będzie duże ułatwienie dla mieszkańców. 
Chcielibyśmy więcej, no ale nie na wszystko są środki. Panie Burmistrzu, dziękujemy za to co jest i 
prosimy pamiętać w przyszłym roku, w budżecie żeby nas też wspomóc. Dziękuję bardzo.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby  
zabrać głos? …, pan radny Skrzydłowski, proszę.     

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, chciałbym jeszcze  
wrócić do kwestii obwodnicy ul. Hirszfelda. Tutaj radny Babski powiedział, że jest to bliskie jego 
sercu, mojemu również tak więc postanowiłem jeszcze raz zabrać glos. Panie radny, tak więc tak, 
napisaliśmy wniosek o Starosty powiatowego w kwietniu o przekazanie działek gminie pod 
obwodnicę ulicy Hirszfelda. Starosta przychylił się do tego, aczkolwiek potrzebny był jeszcze do 
tego Burmistrz. Papiery leżą na biurku. Dziś byłem u pana Starosty przed sesją, panie Burmistrzu. 
Pan Starosta czeka na Burmistrza Szczęśniaka do podpisania protokołów zamiany…, proszę? …, 
musi czekać, tak!, no właśnie, teraz pytanie- komu na tym zależy? No wszystko wskazuje na to, że 
panu nie. I jeszcze odpowiadając tylko na stwierdzenie pana Babskiego, który mówił o tym, że ma 
nadzieję, że obwodnica będzie budowana jeszcze w tym roku, no niestety nie mamy przewidzianych 
funduszy w budżecie. Stąd też mój wniosek ażeby te pieniążki się znalazły. I jeszcze króciutko 
odnosząc się do wypowiedzi pana Markowskiego, który mówił, że sport to Jego oczko w głowie. 
Mam nadzieję panie radny, że poprze pan budowę murawy przy szkole nr 2, bo to ma związek ze 
sportem, jest to naturalne. A nie chodzi tutaj panie Leszku o zabieranie komuś, i panie Karolu. Nie 
chodzi o zabieranie komuś, nie chodzi o zabieranie z Centrum Sportu tylko, że niestety pan Prezes…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny, pan się odnosi do cudzych wniosków. Bardzo  
uprzejmie pana proszę, pan już składał trzy wnioski, za chwilę będziemy nad  nimi głosowali. I były 
podziękowania dla Burmistrza, pan się odnosi do wniosków radnych, do podziękowań różnych. 
Jeżeli ma pan jeszcze jakiś wniosek to proszę uprzejmie o złożenie tego wniosku.         

Radny Krzysztof Skrzydłowski - …, cos chyba źle działam na ten mikrofon. Nie odnoszę się do wniosków cudzych  
radnych tylko odnoszę się do wniosków swoich. Czyli, chodzi o wniosek budowy boiska, chodzi o 
wniosek budowy obwodnicy Hirszfelda pani Przewodnicząca, więc absolutnie ja tutaj nie mówię o 
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wniosku OSP, o samochodzie. Tak więc szanowni państwo mam nadzieję, że przegłosujemy te 
wnioski  i wspólnie w końcu coś zrobimy. Dziękuję.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Pakosz, proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję pięknie. Szanowni państwo, ja nie będę dziękował tak jak moi poprzednicy, to tutaj   

przedmówcy robili bo to nie ten punkt, żeby sobie dziękować. Jak widzimy w planie dzisiejszej sesji 
przewidziano możliwość składania poprawek dotyczących budżetu, państwo to przegłosowali i 
dlatego dziwię się panu Markowskiemu, który mówił, że to ani czas, ani miejsce na tego typu rzeczy. 
To jest panie radny czas i miejsce, i przypominam, że pan to przegłosował, także sam sobie pan 
zaprzecza. Ale to poza tematem. Szanowni państwo, króciutko. Mój wniosek brzmi w sposób 
następujący: z działu 926, rozdział 92601 tam mamy kwotę 383.000zł to jest budowa Centrum 
Sportu i Rekreacji zdjąć kwotę 43.000zł i dopisać ją w Dziale 900, rozdział 90015 oświetlenie ulic i 
oświetlenie ulic, placów i dróg, i chodzi mi konkretnie o to aby te 43.000zł stamtąd przeznaczyć na 
przygotowanie projektu oświetlenia Skateparku w Jelczu-Laskowicach. Z tego co się orientowałem 
to nie mieliśmy takiego zadania budżetowego u nas w budżecie zapisanym, także fajna inwestycja 
powstała chociaż mimo kilku wad i których już rozmawialiśmy na poprzednich sesjach, nie będę 
państwu tego przypominał bo wszyscy chyba słyszeli. Nie ukrywam, że przydałoby się tam 
oświetlenie. Młodzi ludzie tam siedzą pomimo tego, że teraz chociaż pogoda nie dopisuje, to jest to 
miejsce w którym gromadzi się młodzież i wypadałoby aby to oświetlenie tam zrobić. Także gorąco 
proszę państwa o to abyście przychylili się państwo do mojej propozycji. No i nic nie będę się 
odnosił do państwa wniosków, do państwa podziękowań, bo nie ma takiej potrzeby. To wszystko, 
dziękuję pięknie.       

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dziękuję  bardzo.  Proszę  państwa,  czy  wy  macie  jeszcze  jakieś  
dodatkowe wnioski? …, pan radny Stachnio, pan radny Hełka, pan radny Babski.        

Radny Ireneusz Stachnio – szanowni państwo, znajdujemy się w punkcie dyskusja i miałem nie zabierać głosu ale  
pan radny Woźniak w jakiś sposób tam poruszył sprawę moją, mojego wniosku, czyli rozbudowy 
szkoły podstawowej nr 1 w Jelczu-Laskowicach. Szanowni państwo, ta inwestycja jest inwestycja 
ogólnospołeczną, ogólnooświatową…, panie Burmistrzu ja przepraszam…, dziękuję. 
Wyszczególnienie sześciu inwestycji na terenie Osiedla Laskowice, bardzo dziękujemy panu 
Burmistrzowi, że takie inwestycje się znajdują ale szanowni państwo, rozbudowa szkoły to nie jest 
na rok, na dwa jakaś inwestycja. To jest rozwój naszego miasta, rozwój naszej gminy i jeszcze przede 
wszystkim rozwój dzieci. Stwórzmy możliwości naszym dzieciom, stwórzmy żeby nasza gmina była 
przez mieszkańców, którzy chcą tutaj się osiedlić była pozytywnie postrzegana. Bo jeżeli będziemy 
mieli dwuzmianowe, trzyzmianowe szkoły to rodzice patrzą się na takie rzeczy, szczególnie ci 
młodzi, ci którzy z Wrocławia chcą się osiedlić tutaj, wybudować się. Zachęcajmy ich między innymi 
przez dobrą strukturę,  infrastrukturę szkół. Natomiast już tak do pana radnego Woźniaka jeszcze 
takie dwa moje, dwie moje uwagi. Monitoring razem wspólnie wnioskowaliśmy w 2012 roku na 
komisji w Wójcicach o ile pamiętam a boisko razem z panem (…………..) poruszałem wielokrotnie. To 
było z kilkanaście razy na sesjach o tej trawie nie rosnącej i to był mniej więcej 2011 rok. Także te 
sprawy są naprawdę zaległe, zachęcam państwa do czytania protokołów z poprzedniej kadencji, tam 
jest bardzo dużo ciekawych rzeczy, które teraz się pojawiają. No i dzięki burmistrzom też 
oczywiście. Zawsze każda idea, zawsze każda dobra inwestycja na pewno uzyska wsparcie nas 
wszystkich. Dziękuję.          

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Hełka, proszę. 
Radny Jacek Hełka – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowni radni, goście, może  

tak, takie podsumowanie moje jeżeli chodzi o ten budżet. Tutaj nikt nie wspominał ale jest bardzo 
ważną rzeczą to, że dochody tego budżetu rosną. Tam praktycznie jest jeden dział w którym one 
spadają, to trzeba będzie się zastanowić nad działem podatku od transportu, trzeba będzie się 
zastanowić co zrobić żeby w tym dziale dochody zaczęły z powrotem rosnąc. Ale myślę, że tą sprawę 
jesteśmy w stanie wspólnie z burmistrzami rozwiązać i dojść do porozumienia z przedsiębiorcami 
żeby te dochody rosły. Jeżeli chodzi o wydatki to tak w ramach komisji, którą dzięki państwu 
prowadzę, cieszy mnie to, że nakłady na meliorację wzrosły. Cieszy mnie, że pan Burmistrz 
zauważył potrzeby i, że tutaj będziemy mieli wzrost, i mam nadzieję, że ten wzrost będzie stały i w 
przyszłych budżetach, i może w przyszłym roku jeszcze uda się te nakłady zwiększyć. To co budzi 
moje zadowolenie, są to place zabaw. Tutaj już było wspominane o placu zabaw dla dzieci 
niepełnosprawnych. To jest bardzo ważne z tego względu, że to byłby chyba pierwszy plac zabaw w 
naszym powiecie. Do tej pory chyba nikt tego w powiecie, nie przeprowadził takiej inwestycji więc 
ten plac zabaw będzie naprawdę bardzo fajną rzeczą dla naszych mieszkańców. Cieszy mnie także 
utrzymanie dofinansowania do parolów policji. Tak jak tutaj już państwo żeście wspominali, 
bezpieczeństwo jest najważniejsze. Więc cieszy mnie to, że utrzymaliśmy to i, że policja będzie przez 
nas dofinansowana. Cieszy mnie to, że nie idziemy w kierunku straży miejskiej, która jest taka 
strażą, która budzi kontrowersje. My dofinansowujemy naszą policję, nasza policja jest wspierana 
przez samorząd. Cieszy mnie. Będą z tego na pewno jakieś dobre wyniki. To co mnie też cieszy, to 
cieszy mnie to, że zdecydowaliśmy się tutaj w tym budżecie na inwestycje w ośrodek nad stawem. 
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Dlaczego? Dlatego, że ten ośrodek od wielu lat jest niedofinansowany, przez wiele lat trwała tutaj 
batalia, żeby ten ośrodek odzyskać a w tej chwili, no nie wiem chcemy zrezygnować z niego. Trochę 
to dziwne, no. Ja jestem za tym, żeby w ten ośrodek zainwestować. Zwłaszcza jeżeli chodzi o wodę i 
kanalizację, które stanowią przy początku sezonu, co roku ten sam problem. Nasze komisje tutaj w 
większości były nad stawem, wiedzą o tym, że co roku jest problem z wodą i kanalizacją, ponieważ 
woda w ujęciach, które tam się znajdują w okolicy do samego praktycznie otwarcia sezonu nie 
nadaje się do spożycia, przez co jest zagrożone w ogóle funkcjonowanie tego ośrodka. O kanalizacji 
nie wspomnę, bo jej tam nie ma. Kolejną rzeczą którą zauważyłem, pozytywną jest zwiększenie 
nakładów i zwiększenie w ogóle dofinansowania ilości sekcji sportowych. Ilość sekcji sportowych w 
naszym mieście wzrasta. To jest bardzo pozytywne z tego względu, że młodzież ma możliwość 
wyboru i ma możliwość zajęcia się czymś poza siedzeniem pod, że tak powiem na ławeczkach czy 
innych miejscach w naszym mieście. I to jest bardzo pozytywne. To trzeba chwalić, że inwestujemy 
w młodzież. Są też zwiększone nakłady na kulturę. To też jest ważne. Naród bez kultury ginie. To nie 
są moje słowa ale potwierdzam to, że tak jest. Co możemy zobaczyć po naszej zachodniej granicy. 
Dlatego jestem za tym, żeby przyjąć ten budżet, bez żadnych poprawek. Dziękuję.       

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Babski, proszę.  
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja przypomnę, ponad rok temu Burmistrz Romuald  

Piórko wystosował odpowiednie pismo do Starosty powiatu oławskiego z prośba o przekazanie 
działki pod budowę inwestycji. Dla mnie jest proszę państwa, no nie zrozumiałe i myślę, że dla wielu 
tutaj obecnych, że nie jest honorowane upoważnienie wydane przez naczelnego burmistrza. Dla 
mnie jest to nie zrozumiałe. No proszę państwa albo się ma dobrą wolę, albo się nie ma dobrej woli. 
Ale nawet jeżeli taka sytuacja byłaby panu Staroście potrzebna, to przy minimum dobrej woli, to 
przy minimum dobrej woli, no przecież nie żyjemy na drugim kontynencie, piętnaście kilometrów 
do Oławy, nawet nie. Telefon, proszę uzupełnić takie a takie pismo. Od ponad roku czekamy na tą 
decyzję. Panu radnemu Skrzydłowskiemu, panu radnemu Michałowi Pakoszowi i panu Ireneuszowi 
Stachnio przypomnę, to państwo podpisaliście się pod artykułem - Starosta przekazał działkę pod 
inwestycję obwodnica Hirszfelda. Przekazał. To teraz pytanie, albo Starosta was okłamał albo 
redakcja się pomyliła i nie napisała prawdę? Dziękuję.             

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?..., nie ma.  
Pan Burmistrz…, proszę państwa, nie ma w naszym Statucie ad vocem. Jest jedno wystąpienie, 
replika. Nie wiem do czego pan się chce odnosić. Jeżeli pan chce wyjaśnić coś z panem radnym 
Babskim, to my nie musimy być tego świadkami. Pan Burmistrz Piórko, proszę.   

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja nie będę się tu odnosił co jest na  
biurku u pana Starosty, bo nie moja to rzecz. Natomiast proszę państwa, jeżeli w jednej sprawie są 
honorowane moje podpisy a w innej nie, coś tu jest na rzeczy. Ale zostawmy to, bo to dzisiaj nie jest 
istotne. Tak jak państwu powiedziałem, dzisiaj przyszedł e-mail z protokołem rokowań. Dzisiaj. To 
jest 29 grudzień. Minął rok czasu minął, więc wreszcie przyszedł, no. Czyli coś jest na dobrej drodze. 
Teraz bym się ustosunkował proszę państwa…,    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Beata Bejda – panie Burmistrzu, bardzo przepraszam. Pani radna Dekret, bardzo  
panią prosimy o zajęcie miejsca. 

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa, zostawmy to, bo myślę, że lada moment to porozumienie  
zostanie podpisane akt notarialny zostanie zawarty ale chciałbym powiedzieć jedną rzecz, że te 
wszystkie wnioski złożone przez państwa są zasadne. Ja nie będę z nimi polemizował i nie będę 
mówił nie, nie, nie. Proszę państwa, nie. Daleki jestem, bo one są zasadne, one są potrzebne dla 
naszej gminy, dla naszych mieszkańców. I tak po kolei proszę państwa trochę chyba niektórzy radni 
nie pamiętają. Nie mówię tylko opozycyjni ale koalicyjni, jeżeli mówimy o obwodnicy Hirszfelda, to 
przypomnę państwu, żeście państwo podjęli uchwałę o przystąpieniu do planu. I jak państwu 
mówiłem przy podejmowaniu uchwały, półtora roku, a kadencja jest dwa, przystąpiliśmy w dwa 
tysiące piętnastym gdzieś pod koniec. Jesteśmy na etapie opracowania planu, musimy zatwierdzić 
plan. To jest jedna sprawa, bo bez planu niczego nie zrobimy. Czyli temat trwa. Mam nadzieję, że w 
roku 2017, kole połowy roku zatwierdzimy plan. Mamy w budżecie 30.000zł na projekt, 
realizujemy, w dwa osiemnaście przystępujemy do realizacji. I takie były, takie były ustalenia moje 
cały czas i nic tu się nie zmienia, proszę państwa. Wniosek jak najbardziej zasadny, a to, ze my 
dzisiaj uchwalimy, że jutro budujemy to będzie śmieszne.  Nie mo…, ja nie będę ośmieszony tylko wy 
państwo jak będziecie tak głosować. Bo nie mamy planu, nie dostaniemy pozwolenia na budowę, bo 
nie może…, znaczy, nie zrobimy projektu, bo nie mamy planu. I realnie żeśmy ustalali to sobie przy 
przystępowaniu do planu, i o tym żeśmy mówili, i tego się trzymajmy. Wniosek jest jak najbardziej 
zasadny i tego się trzymajmy. W dwa tysiące osiemnastym jest w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, czyli wniosek jest w realizacji. Kolejny temat to ochrona zdrowia proszę państwa. Z 
moich informacji, które mam to, jeżeli chodzi o poprawę służby zdrowia jest złożony wniosek, jest 
projekt budowlany na windę, wniosek złożony do PFRON-u, jest złożony wniosek o dofinansowanie 
USG. Złożony oczywiście wniosek przez Zarząd Spółki naszej. Proszę państwa temat i twierdzenie, 
że tu dołożymy kwoty na przygotowanie pomieszczeń, na pomoc świąteczną i niedzielną, to jest 
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trochę niepoważne. Bo były pomieszczenia a pomocy nie ma. I dzisiaj żebyśmy dali złote klamki, jak 
nie będzie wioli Starosty tej pomocy świątecznej nie będzie. Także tu proszę państwa w kwestii, 
czyli wniosek nie zasadny, bo pomieszczenia są, dobrej woli nie ma. Kolejny proszę państwa 
wniosek, boisko przy szkole podstawowej nr 2. Nikt nigdy nie powiedział, że tego, nie należy tego 
boiska poprawić proszę państwa. Jest w budżecie 50.000zł na projekt, bo nie jest tak jak sobie radni 
i zebrani mieszkańcy, i mieszkańcy złożyli podpisy, że to kosztuje dwieście tysięcy, nie. Ma być 
zrobiony projekt proszę państwa, ma być zrobiony kosztorys inwestorski, ma być ogłoszony 
przetarg na zrobienie tego. Mamy w budżecie 50.000zł. Ba nie można powiedzieć, że się nic nie robi. 
Bo zrobiliśmy oświetlenie bieżni o którym się gadało, gadało, gadało, jest. Ja nie chcę się …, żeby 
mnie ktoś za to chwalił. Po prostu robimy po kolei. Kraków budowano trzysta lat a my chcemy Jelcz-
Laskowice zrobić za jedną kadencję, czy za pół kadencji. Także proszę państwa jest to w budżecie, 
będziemy…, zrobimy projekt, ba niewykluczone, ze jak się znajdą pieniądze, czy z nadwyżki 
budżetowej, czy z czegoś przystąpimy do realizacji tego, tej nawierzchni. Kolejny temat, wniosek jak 
najbardziej słuszny radnego Stachnio, rozbudowa szkoły podstawowej nr 1. Oczywiście jest jak 
najbardziej wniosek zasadny. I tutaj radny Stachnio cytował Burmistrza, ze zrobimy w Miłoszycach, 
zaczniemy w Laskowicach, zgoda. Pełna zgoda i tu się zgadam z Burmistrzem. Natomiast proszę 
państwa, budżetu nie stać na budowanie dwóch szkół równocześnie. Rady nie dopatrzył się w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej, że budowa szkoły podstawowej w Miłoszycach to jest 2017 i 
2018. I nie wykluczone, że w dwa…, zobaczymy jak będzie sytuacja przebiegała, jak będzie realizacja 
szkoły w Miłoszycach wyglądała, nie wykluczone, że w 2018 zlecimy projektowanie rozbudowy 
szkoły w Laskowicach, tutaj przy Świętochowskiego. To jest kolejny wniosek proszę państwa. Dalej, 
samochód dla OSP Laskowice. Ja nigdy nie powiedziałem, że takiego samochodu nie trzeba. Tylko 
proszę państwa, musicie powiedzieć, musicie o tym wiedzieć , że samochód dla OSP, ten który…, 
gdzie jest podpisana umowa na dofinansowanie, to jest rok 2017. I my żadnej dotacji na dwa 
samochody na 2017 nie dostaniemy. I to sobie trzeba jasno powiedzieć proszę państwa. I tu się 
zgadzam z radnym Srokowskim. Tak w 2017 będziemy przygotowywali, żeby na 2018 próbować 
jakieś pozyskać środki, żeby kupić ten samochód do OSP Laskowice. I co do tego pełna zgoda o 
wniosek jak najbardziej proszę państwa zasadny. Kolejny wniosek radnego bodajże Pakosza, 
budowa czy przebudowa ulicy Stalowej i Niklowej na Osiedlu jelcz. Pełna zgoda. To jest potrzebne 
proszę państwa. Tylko musicie państwo pamiętać, że podjęliście państwo uchwałę o wpisaniu do 
planu budżetu roku 2016 projektu na ulicę Klonową. Została podpisana umowa, projektuje się ulica 
Klonowa. Jak zaprojektujemy, niewykluczone, że może być tak, że środki się znajdą i rozpoczniemy 
w dwa siedemnastym bądź w dwa osiemnastym, mając projekt, a przystępując do projektowania 
kolejnych ulic. Także wniosek jest zasadny, tylko tak krawiec kraje jak materii staje. I tu kolejny 
wniosek pana radnego Pakosza, jak najbardziej słuszny, tylko on już jest w realizacji – oświetlenie 
Skateparku. Powiem państwu, że w ramach pozycji budżetowej park miejski coś tam, w ramach tego 
jest podpisana umowa na projekt chodnika łączącego parking przy kościele z ulicą Basenową z 
placykiem koło Sateparku wraz z oświetleniem. Także wniosek będzie, jest już …, projekt jest 
wykonywany, w przyszłym roku mam nadzieję będziemy go otwierać. Ja tyle proszę państwa. Także 
wszystkie wnioski są zasadne, proszę państwa, te wnioski nie powodują przewrócenia budżetu i 
tych wniosków Burmistrz nie przyjmuje jako wniosków dodatkowych. Dziękuję bardzo.  Chciałbym 
również, korzystając proszę państwa z tego, że jestem przy glosie, chciałbym państwa poprosić a 
jednocześnie poinformować jak wygląda nasz przedłożony budżet na rok 2017. Proszę państwa i tak 
postaram się króciutko państwu przybliżyć możliwości jakie posiadamy:  
Zaplanowane dochody bieżące w kwocie  79.894.785zł w 92 % zostaną przeznaczone na sztywne 
wydatki bieżące określone  na kwotę 73.490.009zł. Z powyższego zestawienia tych dwóch wartości 
wynika, że możliwości w zakresie realizacji inwestycji oraz częściowej spłaty zaciągniętych już 
kredytów  mogą być sfinansowane z dochodów majątkowych, czyli z dochodów ze sprzedaży mienia 
oraz kredytów. Szanowni państwo, przedstawiony państwu projekt budżetu spełnia wszystkie 
wymogi zmienionych przepisów dotyczących finansów publicznych i jednocześnie zapewnia 
funkcjonowanie gminy i jej jednostek organizacyjnych. Obowiązujący od 2014 roku nowy wskaźnik 
zadłużenia będący relacją spłat zobowiązań i kosztów ich obsługi do dochodów ogółem wyniesie 
trzy przecinek trzy dziesiąte procenta przy dopuszczalnym dla naszej gminy indywidualnym 
wskaźniku zdolności spłaty zadłużenia wynoszącym 14,69%. Z ogólnej kwoty 86.232.285zł  
zaplanowanych dochodów 93% stanowią dochody bieżące, czyli 79.894.785zł, które jak wcześniej 
informowałem zostaną przeznaczone na wydatki bieżące. I tu chciałbym przybliżyć państwu 
strukturę naszych wydatków bieżących. Największy udział w wydatkach bieżących, bo aż 30,3 %  
stanowią wydatki na oświatę. Z ogólnej kwoty 24.205.310zł zaplanowanej na bieżące zadania 
oświatowe  przeznaczono  20.164.310zł  na utrzymanie szkół  i  świetlic szkolnych oraz  4.041.000zł 
na utrzymanie przedszkoli. Szanowni państwo, na pozostałe wydatki bieżące przeznaczymy  
55.689.475zł i z tej kwoty sfinansowane zostaną: 
- remonty nawierzchni dróg i ulic , oznakowanie, oczyszczanie ulic, 
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- utrzymanie  mieszkań  komunalnych,  remonty  obiektów  gminnych,  wyposażenie  placów  zabaw   
  oraz zadania związane z gospodarką gruntami i nieruchomościami,  
- utrzymanie administracji publicznej,  
- utrzymanie Ochotniczych Straży Pożarnych oraz bezpieczeństwa publicznego,  
- realizacja programów związanych ze zwalczaniem narkomanii i  przeciwdziałaniu alkoholizmowi,  
- koszty świadczeń z pomocy społecznej,  
- koszty oświetlenia ulicznego, remontów i konserwacji kanalizacji, utrzymania  zieleni oraz  
  czystości w mieście i gminie, 
- koszty utrzymania Biblioteki Miejskiej i Miejsko-Gminnego Centrum Kultury,  
- dofinansowanie do utrzymania Pływalni Miejskiej oraz dofinansowanie do zadań zleconych  
   organizacjom pozarządowym w zakresie kultury fizycznej. 
Szanowni państwo radni, większość zadań inwestycyjnych ujętych w projekcie budżetu stanowi 
kontynuację już rozpoczętych projektów inwestycyjnych takich jak :    
- poprawy stanu dróg  (przebudowa dróg osiedlowych), 
- rewitalizacja linii kolejowej Jelcz-Laskowice-Miłoszyce-Wrocław Swojczyce, ta inwestycja rusza,   
- rozbudowa budownictwa społecznego, mówimy tu o TBS-ie,   
- budowy kanalizacji sanitarnej, 
- budowa PSZOK, 
- dofinansowanie wyposażenia i sprzętu dla OSP w tym zakup samochodu pożarniczego. 
Oprócz kontynuacji zadań inwestycyjnych zaplanowane zostały nowe zadania : 
- przebudowa drogi wojewódzkiej nr 455 w zakresie ciągu pieszo-rowerowego w Jelczu-
Laskowicach, mówimy tu o ulicy Wrocławskiej od ulicy Zachodniej w stronę ulicy Oławskiej. 
Wspólna by to była inwestycja z Dolnośląską Służbą Dróg i Kolei. Wniosek taki został złożony, 
- budowa „parkuj i jedź” i ścieżek rowerowych na terenie Gminy Jelcz-Laskowice, o czym państwu 
mówiłem. To są ścieżki rowerowe i parkingi przy stacjach kolejowych. 
Kolejny temat: 
- termomodernizacja dwóch budynków użyteczności publicznej. Tutaj też złożyliśmy wniosek o 
dofinansowanie. To jest budynek ZEA tutaj w Jelczu-Laskowicach i budynek szkoły w Miłoszycach, 
tej starej szkoły. Ona po prostu ma być włączona w rozbudowę całego projektu rozbudowy szkoły. 
Dalej proszę państwa, nowe inwestycje dotyczące dalszej modernizacji placów zabaw,  utworzenie 
6sześciu pracowni cyfrowych w szkołach. Tutaj jest na etapie już podpisania umowy. Umowa 
zostanie podpisana tuż po nowym roku, bo jest już gotowa do podpisu. Modernizacji i budowy 
infrastruktury sportowej w tym budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z zapleczem w 
Chwałowicach. Projekt już jest także proszę państwa, który będzie wykorzystany i w Chwałowicach, 
i później w Grędzinie a później może jeszcze w innych miejscowościach.   
Łącznie na wydatki majątkowe w roku 2017 planujemy przeznaczyć 16.094.276 zł, co stanowi 18%  
wydatków ogółem. Źródłem sfinansowania wydatków majątkowych będzie kredyt oraz 
zaplanowane dochody ze sprzedaży mienia. Szanowni państwo, przedstawiony projekt budżetu na 
2017 rok jest realnym planem finansowym, który zabezpiecza właściwe funkcjonowanie gminnych, 
gminy i jej jednostek, a także zapewnia kontynuację już rozpoczętych zadań inwestycyjnych oraz 
rozpoczęcie niezbędnych nowych…, niektórych nowych zadań. Główne cele oraz możliwości ich 
realizacji zostały szczegółowo omówione  na posiedzeniach komisji  i liczę na Państwa zrozumienie, 
zarówno w odniesieniu do hierarchii potrzeb jak i możliwości  finansowych ujętych w projekcie 
budżetu zadań. Dlatego zwracam się do państwa radnych o przyjęcie przedstawionego projektu 
budżetu. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ogłaszam 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – przed przerwą zostało złożonych siedem wniosków. Będziemy te  

wnioski zgodnie tutaj z naszym planem za chwile głosować. I tak, pierwszy…, pierwsze trzy wnioski 
są pana radnego Skrzydłowskiego. Wniosek pierwszy…, wniosek pierwszy dotyczy roz…, budowy 
obwodnicy Hirszfelda. Było, była wnioskowana kwota dziewięćset tysięcy złotych, zwiększenie na 
ten cel i zmniejszenie, zabranie tych środków finansowych z Centrum Sportu i Rekreacji. Tak 
możemy to ująć?..., ale to pani ma zapisane,…, no to byśmy drugi raz siedem wniosków…,  wykup 
udziałów, dotyczy wykupu udziałów. Proszę państwa, na sali chyba nie ma jednej radnej…, dobrze, 
proszę państwa, żeby nie było żadnych wątpliwości to ja poproszę państwa radnych o odczytanie 
jeszcze raz tych wniosków ale już bez uzasadnienia. Po prostu sedno sprawy. Skąd dokąd 
przeniesione środki, żeby nie było wątpliwości…, proszę uprzejmie, tak oddaje panu głos. Dziękuję. 
…, proszę państwa, proszę o skupienie. Pierwszy wniosek, który złożył pan radny Skrzydłowski.     

Radny Krzysztof Skrzydłowski – już szanowni państwo. Wniosek o wprowadzenie zmiany w dziele 600 Transport 
i łączność, rozdziale 60016 drogi publiczne gminne, nazwa wydatku inwestycyjnego – budowa 
obwodnicy ul. Hirszfelda. W związku z w/w zmianą zwiększyć w roku budżetowym 2017 środki 
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finansowe o kwotę dziewięciuset tysięcy złotych. Źródło finansowania: zmniejszyć o dziewięćset 
tysięcy złotych wydatki inwestycyjne zapisane w projekcie budżetu na rok 2017 w Dziale 926 
Kultura fizyczna, rozdział 92601 obiekty sportowe, nazwa wydatku inwestycyjnego – objęcie 
udziałów w Miejsko-Gminnym Centrum Sportu i Rekreacji, 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  tak  brzmi  wniosek.  Proszę  państwa  poddaje  ten wniosek pod  
głosowanie. Kto z państwa radnych jest za uwzględnieniem wniosku, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 4  
przeciw – 16 
wstrzymało się – 1 
- wniosek został odrzucony - . 
 
Wniosek numer dwa pana radnego Skrzydłowskiego. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – wprowadzenie zmiany w Dziale 801 Oświata i wychowanie, rozdziale 80101  
szkoły podstawowe, nazwa wydatku inwestycyjnego – wymiana gruntu na boisku przy PSP nr 2. W 
związku z w/w zmianą zwiększyć w roku budżetowym 2017 środki finansowe o kwotę dwustu 
tysięcy złotych. Źródło finansowania: zmniejszyć o dwieście tysięcy złotych wydatki inwestycyjne 
zapisane w projekcie budżetu na 2017 rok w Dziale 926 Kultura fizyczna, rozdział 92601 obiekty 
sportowe, nazwa wydatku inwestycyjnego – budowa Centrum Sportu i Rekreacji.  

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   dziękuję   bardzo.   Poddaję   pod   głosowanie  wniosek  pana  
Skrzydłowskiego. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 4  
przeciw – 17 
wstrzymało się – 0 
- wniosek został odrzucony - . 
 
Bardzo proszę pana radnego o przedstawienie trzeciego wniosku. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – wniosek o wprowadzenie zmiany w Dziale 851 Ochrona zdrowia. W związku z  
w/w zmianą zwiększyć w roku budżetowym 2017 środki finansowe o kwotę dwustu tysięcy złotych. 
Źródło finansowania: zmniejszyć o dwieście tysięcy złotych wydatki inwestycyjne zapisane w 
projekcie budżetu na 2017 rok w Dziale 750 Administracja publiczna, rozdział 75075 promocja 
jednostek samorządu terytorialnego, nazwa wydatku inwestycyjnego – koszty promocji gminy.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  – proszę państwa, kto z państwa radnych jest za wnioskiem numer  
trzy przedstawionym przez pana radnego Skrzydłowskiego, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 4  
przeciw – 17 
wstrzymało się – 0 
- wniosek został odrzucony - . 
 
Dziękuje panu radnemu. Pan miał trzy wnioski…,  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – chciałbym tylko…, tak, ja rozumiem, tylko jeszcze dwa słówka chciałbym  
powiedzieć szanowni państwo, w związku z zaistniałą sytuacją. Niestety ja w imieniu swoim i w 
imieniu kolegów siedzących, Ireneusza Stachnio, Michała Pakosza pani Krystyny Dekret chciałbym 
powiedzieć, że nie będziemy tutaj dziękować panu Burmistrzowi tak jak robili to nasi poprzednicy. 
Nie zagłosujemy przeciw, bo są też inwestycje, które, które doceniamy i jesteśmy też za tymi 
inwestycjami. A szanowni państwo wstrzymamy się od głosu. Niestety w budżecie mamy zawyżone 
kwoty jeśli chodzi o targowisko miejskie, zawyżone kwoty jeśli (…) o Centrum Sportu i Rekreacji i 
szanowni państwo nie będzie naszej zgody na dotowanie niekompetencji Prezesa Konopki w kwocie 
sięgającej miliona złotych. A przede wszystkim nie będzie naszej zgody na butę władzy względem 
mieszkańców naszej gminy, czyli suwerena. Została złożona…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, przedstawił pan trzy …, 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dwa słowa jeszcze i uciekam. Zostało złożonych kilka wniosków o …,    
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny to, że my procedujemy na sesji w pewnych ramach, to  

był punkt dotyczący dyskusji i on się odbył przed chwilą. W tej chwili mamy tylko i wyłącznie 
głosowania. Prosiłam za nim pan podszedł, że tylko i wyłącznie proszę o odczytanie wniosków. 
Wszyscy się tu na to godzą, tylko pan się na to nie godzi.     

Radny Krzysztof Skrzydłowski –przepraszam ale chciałem tylko takie nasze stanowisko, wstrzymamy się od głosu.  
Dziękuję.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  uprzejmie.  Następnym  wnioskodawcą  był  pan  radny 
Stachnio, który złożył dwa wnioski. Proszę uprzejmie pana o zabranie głosu. 

Radny Ireneusz Stachnio – pierwszy wniosek dotyczący rozbudowy budynku szkolnego PSP nr 1 w Jelczu- 
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Laskowicach. Wnoszę o wprowadzenie zmiany w Dziale 801 Oświata i wychowanie, rozdział 80101 
szkoły podstawowe, nazwa wydatku inwestycyjnego – rozbudowa budynku Publicznej szkoły 
Podstawowej nr 1 w Jelczu-Laskowicach. W związku z w/w zmianą zwiększyć w roku budżetowym 
2017 środki finansowe o pięćdziesiąt tysięcy złotych. Nazwa wydatku budżetowego – projekt. 
Wprowadzić zmianę w WPF stanowiącej załącznik nr 2 do projektu budżetu na 2017 rok o treści – 
WPI rozbudowa budynku Publicznej Szkoły Podstawowej nr 1 w Jelczu-Laskowicach. Zwiększyć w 
związku z w/w zmianą, zwiększyć nakłady finansowe w latach 2018-2019 o pięćset tysięcy złotych. 
Źródła finansowania wydatku: zmniejszyć o pięćdziesiąt tysięcy wydatki inwestycyjne zapisane w 
projekcie budżetu na 2017 rok w Dziale 926 Kultura fizyczna, rozdział 92601 obiekty sportowe, 
nazwa wydatku inwestycyjnego- zagospodarowanie terenu ośrodka wypoczynkowego nad stawem 
w Laskowicach, oraz zmniejszyć o trzysta tysięcy nakłady finansowe na przedsięwzięcie – WPF 
stanowiącej załącznik nr 2 do projektu budżetu. I to jest w Wieloletniej Prognozie wpisane jako 
zagospodarowanie ośrodka wypoczynkowego nad stawem w Laskowicach i z poszczególnymi 
limitami, które już wcześniej przedstawiłem, na lata 2017-20120.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – dziękuje bardzo. Poddaję pod głosowanie pierwszy wniosek pana  
radnego Stachnio, a czwarty w kolejności jeżeli chodzi o zgłoszone wnioski przez państwa radnych. 
Kto z państwa radnych jest za trym wnioskiem, proszę o podniesienie ręki,     
 
za – 4  
przeciw – 17 
wstrzymało się – 0 
- wniosek został odrzucony - . 
 
Proszę pana radnego Stachnio, o odczytanie drugiego wniosku.  

Radny Ireneusz Stachnio – drugi wniosek dotyczył zakupu samochodu dla OSP Jelcz-Laskowice. I tak, zakup  
samochodu pożarniczego dla OSP w Jelczu-Laskowicach: wnoszę o wprowadzenie zmiany w Dziale 
754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412 ochotnicze straże 
pożarne, nazwa wydatku inwestycyjnego – zakup samochodu pożarniczego dla OSP w Jelczu-
Laskowicach. W związku z w/w zmianą zwiększyć w roku budżetowym 2017 środki finansowe o 
trzysta osiemdziesiąt tysięcy. Nazwa wydatku budżetowego – zakup samochodu pożarniczego dla 
OSP w Jelczu-Laskowicach. Zwiększyć…, wprowadzić zmianę W WPF stanowiący załącznik nr 2 do 
projektu budżetu na 2017 rok o treści – zakup samochodu pożarniczego dla OSP w Jelczu-
Laskowicach. I w latach 2017-2018 o wartość trzystu osiemdziesięciu tysięcy złotych. Źródła 
finansowania: zmniejszyć o trzysta osiemdziesiąty tysięcy wydatki inwestycyjne zapisane w 
projekcie budżetu na 2017 rok w Dziele 926 Kultura fizyczna, rozdział 92601 obiekty sportowe, 
nazwa wydatku inwestycyjnego – objęcie udziałów w Miejsko-Gminnym Centrum Sportu i Rekreacji 
oraz zmniejszyć o trzysta osiemdziesiąt tysięcy nakłady finansowe na przedsięwzięcie WPF 
stanowiącej załącznik nr 2 do projektu budżetu na 2017 rok. I tutaj nazwa i cel, to jest WP…, na 
zdrowie panie mecenasie, WPI – zagospodarowanie terenu ośrodka wypoczynkowego nad stawem 
w Laskowicach i z limitami, które przedstawiłem na lata 2017-2020, według uznania pana 
Burmistrza. Dziękuję.      

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  dziękuję  bardzo. Poddaję pod głosowanie drugi wniosek pana  
radnego Stachnio, piąty wniosek zgłoszony przez państwa radnych na dzisiejszej sesji. Kto z 
państwa radnych jest za tym wnioskiem, proszę o podniesienie ręki,   
 
za – 4  
przeciw – 17 
wstrzymało się – 0 
- wniosek został odrzucony - . 
 
Proszę państwa poddaję pod głosowanie wnioski pana radnego Pakosza. Pan radny Pakosz w 
pierwszej swojej wypowiedzi złożył jeden wniosek i po kolejnym zabraniu głosu, złożył drugi 
wniosek. Także łącznie będziemy mieć siedem wniosków. I teraz pierwszy wniosek pana radnego 
Pakosza, proszę uprzejmie. 

Radny Michał Pakosz – wszystko się zgadza. Szanowni państwo, przytoczę treść wniosku. Wniosek brzmi  
następująco: zdjąć środki w wysokości ośmiuset dwudziestu tysięcy złotych łącznie z działów 926, 
rozdział 92601 budowa centrum Sportu i Rekreacji, to trzysta czterdzieści tysięcy oraz pozostałą 
kwotę czterystu osiemdziesięciu tysięcy z Działu 750,75075 promocja jednostek samorządu 
terytorialnego. Jest to…, są to koszty promocji gminy. I dopisać tą kwotę, czyli te osiemset 
dwadzieścia tysięcy złotych w dziele 600, rozdział 60016 drogi publiczne gminne, zadanie – 
przebudowa ul. Stalowej i Niklowej, którą przewidziano na lata 2019-2010. Także prosiłbym o 
przegłosowanie mojego wniosku, szanowni państwo.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuje bardzo. poddaje pierwszy wniosek pana radnego Pakosza  
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pod głosowanie. To jest szósty w kolejności wniosek zgłoszony dzisiaj przez państwa radnych. Kto z 
państwa radnych jest za tym wnioskiem, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 4  
przeciw – 16 
wstrzymało się – 1 
- wniosek został odrzucony - . 
 
I bardzo proszę pana radnego Pakosza o przedstawienie drugiego swojego wniosku. 

Radny Michał Pakosz – drugi wniosek brzmi następująco: zdjąć z Działu 926, budowa cen…,rozdział 92601 budowa  
Centrum Sportu i Rekreacji kwotę czterdziestu trzech tysięcy złotych i dopisać ja w Dziale 900, 
rozdział 90015 oświetlenie ulic, placów i dróg, i miałoby to być przygotowanie projektu budowy 
oświetlenia Skatepark- u w Jelczu-Laskowicach.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuje bardzo. Poddaje pod głosowanie drugi wniosek pana  
radnego Pakosza. Siódmy wniosek w kolejności dzisiejszych zgłoszeń. Kto z państwa radnych jest za 
tym wnioskiem, proszę o podniesienie ręki, 

 
za – 4  
przeciw – 16 
wstrzymało się – 1 
- wniosek został odrzucony - . 

 
Radny Michał Pakosz – proszę o uśmiech aby mieszkańcy mieli świadomość tego jak państwo zdradzacie właśnie  

swoich wyborców. Dziękuję pięknie.  
(powyższa wypowiedź radnego miała miejsce w tracie procedury glosowania nad drugim wnioskiem 
zgłoszonym przez radnego M. Pakosza) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda –  proszę państwa, zrealizowaliśmy punkt numer sześć.  
 
Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – jesteśmy w punkcie numer siedem - podjęcie uchwały w sprawie  

uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. Proszę państwa, projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok został odczytany przez 
pana Przewodniczącego Woźniaka. Będziemy ten projekt uchwały głosować wraz z 
autopoprawkami, które zgłosił w dniu dzisiejszym pan Burmistrz Piórko. …, dobrze, proszę 
państwa, poddaje pod glosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy 
Jelcz-Laskowice na 2017 rok. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem, za uchwaleniem budżetu 
miasta i gminy, proszę o podniesienie…, wraz z autopoprawkami, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 17  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 4 
- uchwała została podjęta - . 
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 213 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. 
 
Proszę państwa, przechodzimy do punktu numer osiem – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2017-2022.  

 
Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  – i ten  projekt  uchwały też należy odczytać. …, tak, dobrze. Proszę  

państwa, poproszę pana Przewodniczącego Woźniaka o odczytanie tego projektu uchwały.   
V- ce   Przewodniczący   Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie   

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2017 - 
2022, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan Burmistrz będzie zgłaszał autopoprawkę…,  
nie działa.  
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Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, Burmistrz wnosi autopoprawkę do  
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2022. I w przedłożonym projekcie, który przed 
chwila przeczytał pan Przewodniczący Woźniak, w podstawie prawnej jest zapis, że jest to „Dz. U. z 
2015r. poz. 1515 t.j. ze zm.”, a powinno być „Dz. U. z 2016r. poz. 446 t.j. ze zm.”. To jest jedna 
autopoprawka. I druga: w § 3 tejże uchwały, w punkcie drugim, no jest akurat kopiuj, wklej, 
powinno być „w 2017” roku z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 
następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 
płatności wykraczają poza rok budżetowy. Tu po prostu kopiuj, wklej, wyszło, także w § tak jak 
powiedziałem trzecim, w punkcie drugim „w 2017” a nie 2016. Dziękuje bardzo.       

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – zgłasza się pan radny Skrzydłowski. Zanim udzielę panu głosu  
chciałabym jeszcze odczytać pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej, przesłane nam przez panią 
Prezes regionalnej Izby Obrachunkowej Lucynę Hanus. W załączeniu przesyłam uchwałę nr 
IV/271/2016 Składu Orzekającego regionalnej izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 08 
grudnia 2016 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Jelcz-Laskowice przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 
2017. I ta uchwała:   
Następnie Przewodnicząca Rady odczytała  uchwałę Nr IV/271/2016 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 15 grudnia 2016 roku w sprawie opinii 
o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jelcz-Laskowice 
przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2017, która stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. – bez uzasadnienia. 
Oddaje panu radnemu Skrzydłowskiemu głos. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – szanowni państwo, ja znowu w sprawie obwodnicy. W 2015 roku Burmistrz  
Piórko powiedział, „w 2016 uchwalamy plan, w 2017 sporządzamy projekt i rozpoczynamy 
realizację”. Dzisiaj Burmistrz Piórko powiedział, że w 2018 roku w Wieloletniej Prognozie są 
pieniążki przeznczone na obwodnicę. Albo ja źle czytam, proszę mnie wyprowadzić z błędu, albo nie 
ma. Które słowa są w końcu prawdziwe panie Burmistrzu?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny, pan zgłasza jakieś …, 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja pytam…, 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  ale  proszę  mnie  posłuchać.  Zgłasza  pan  obiekcje,  proszę nam  

wskazać na której stronie projektu uchwały o który punkt panu chodzi. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – piętnaście, dziewiętnaście, tak jest. …, piętnaście, jedenaście…, dobrze czytam  

panie radny?, dobrze…, no i pan dzisiaj powiedział kolejną, kolokwialnie mówiąc bzdurę. …, 
proszę?..., panie Burmistrzu mam pytanie, bo w dwa tysiące osiemnastym nie ma tego zapisanego a 
pan powiedział dzisiaj, że jest. Dlatego prosiłbym odpowiedzieć.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę bardzo.  
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, nie wiem czy państwo pamiętacie, że  

został złożony wniosek, to co mówiłem, w zadaniach inwestycyjnych w budżecie czytaliśmy ścieżki 
rowerowe i parkingi. Ja państwu pokazywałem na którejś z komisji, że parking i dojazd do parkingu 
przy ul. Hirszfelda, od strony Osiedla Hirszfelda jest w tym wniosku. Jeżeli ten wniosek jest złożony i 
mamy pieniądze w budżecie, ten wniosek przejdzie więc wydawanie środków budżetowych w 
drugiej pozycji na Hirszfelda jest bezzasadne. Natomiast gdy ten wniosek nie przejdzie więc mamy 
tą pozycję gdzie jest „parkuj i jedź” rozrzucimy na inwestycje. Także tutaj proszę państwa nie ma…, 
byłoby dublowanie środków na ten sam cel, proszę państwa. Także, wtedy jak powiedziałem, 
wniosek „parkuj i jedź” obejmuje parking od strony ul. Hirszfelda wraz z dojazdem, czyli ten 
kawałek o który żeśmy się spierali, obwodnica tak zwana szumnie Hirszfelda. Poprawienie, 
przebudowa parkingu ul. Kolejowej od strony starych Laskowic, budowa ścieżki rowerowej i 
dojazdu od strony Hirszfelda, od strony starych Laskowic, budowa ścieżki rowerowej z Osiedla 
Laskowice do Miłoszyc i ścieżki rowerowe wzdłuż ul. Zachodniej, od Miłoszyc do ul. Wrocławskiej. O 
tym żeśmy już też mówili…, o ścieżce, wspólnej inwestycji na, przy drodze 455, czyli od ul. 
Zachodniej w stronę ul. Oławskiej. Czyli mielibyśmy taki zamknięty ciąg ścieżek rowerowych, 
dojazdów i parkingów. Jeżeli wniosek, mam nadzieję, że przejdzie bo wszystko na to wskazuje, czyli 
nie potrzeba wydawania środków z innej pozycji. Jeżeli nie przejdzie pieniądze zostają, zmiany w 
budżecie…, robimy w każdym bądź razie projekt, mamy na dwa siedemnaście robimy projekt. A jak 
finansowanie, zobaczymy. Dziękuję bardzo.  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – mogę pani Przewodnicząca jeszcze? 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy to wyjaśnienie rozwiewa pana wątpliwości?    
Radny Krzysztof Skrzydłowski – no, nie do końca. Mógłbym…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję. Panie Burmistrzu, w takim układzie rozumiem, że jeżeli ten wniosek nie  

przejdzie o którym pan mówi, to zrobi pan autopoprawkę do Wieloletniej Prognozy, tak?..., to jest 
pierwsze pytanie. I jeszcze drugie pytanie mam a pro po Wieloletniej Prognozy. Bo w punkcie 
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poprzednim powiedział pan o pięćdziesięciu tysiącach złotych jako projekcie budowy boiska. W 
takim układzie w Wieloletniej Prognozie Finansowej nie ujął pan inwestycji, budowy.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę uprzejmie. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, na razie jest tylko projekt na dwa  

siedemnaście. Zrobimy projekt, nie wiem to państwu powiedziałem, że nie wiem czy te, bo ja nie 
powiedziałem nigdy i to Wam przyznałem rację, że jest to temat ważny. I nie wiem, czy się nie okaże, 
że jeżeli zrobimy w dwa siedemnastym projekt, nie wiem za ile, może być nadwyżka budżetowa, 
możemy to zrealizować. Zadanie to jest jednorocznym, bo tego typu inwestycje nie planuje się na 
ileś lat proszę państwa. Jest to zadanie jednoroczne więc nie musi być w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. …, nie ujmuje się, zadań rocznych nie ujmuje się proszę państwa. A ba, jeżeli byśmy 
zrobili projekt i nie byłoby środków na dwa siedemnaście to sporządzamy projekt na dwa 
osiemnaście proszę państwa, i też jest to zadanie jednoroczne, i nie ma go w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czyli w takim układzie przyznaje pan, że mój wniosek był zasadny,  
bo w tym momencie nie mamy zabezpieczonych środków na budowę tego boiska a ja złożyłem 
wniosek o dwieście tysięcy złotych i mielibyśmy od razu pieniążki, które byłyby zabezpieczone od 
razu na realizację tego projektu. A w tym momencie mamy tylko sam projekt i nie mamy 
przeznaczonych pieniędzy na budowę tego boiska. Tak więc, no troszeczkę jedno drugiemu 
zaprzecza w tym momencie.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, nic niczemu nie zaprzecza. Żeby  

zrobić, żeby projekt…, żeby zabezpieczać środki w budżecie proszę państwa, inwestor czyli gmina 
musi mieć projekt i kosztorys inwestorski proszę państwa. Nie można sobie wpisywać, że to będzie 
kosztowało coś. Musimy mieć projekt i kosztorys inwestorski. I to nic niczemu nie zaprzecza. Jeżeli 
zrobimy w dwa tysiące siedemnastym projekt z kosztorysem, ba…,  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  ja  uprzejmie  proszę  do  następnej  sesji,  żeby  tutaj  ten  sprzęt  
ewentualnie przebadać…,  

Z- ca  Romuald  Piórko –  także, ja jeszcze raz powtórzę, to niczemu nie zaprzecza proszę państwa. Musi być projekt,  
musimy znać wartość, wtedy możemy przystępować do zadania. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo…, 
Radny  Krzysztof  Skrzydłowski –  to  w  takim  układzie  panie  Burmistrzu, w dwa tysiące dziewiętnastym roku na  

obwodnicę Hirszfelda mamy zapisane dwieście tysięcy złotych a nie mamy projektu, więc skąd taka 
kwota? …, no panie Burmistrzu, pan sobie cały czas zaprzecza. Więc w takim układzie, skąd kwota 
dwustu tysięcy złotych, jeżeli pan nie ma projektu?, proszę powiedzieć. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa, jeżeli chodzi o typu…, inwestycje typu drogowe jest to  

stosunkowo łatwo oszacować, ile kosztuje metr kwadratowy i jaka jest powierzchnia. Natomiast 
typu inwestycji, dlaczego nie szacujemy inwestycji kubaturowych, jak nie mamy projektu nie 
szacujemy, tego się nie da wyszacować. A inwestycje drogowe, robimy Liliową, robiliśmy…, robimy 
na osiedlu Laskowice i jesteśmy w stanie to wyszacować, bardzo przyzwoicie. Ba, mam nadzieję, że 
w ogóle nie będzie trzeba tej kwoty, bo tak jak powiedziałem, że jeżeli przejdzie wniosek temat jest 
nieaktualny. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję…, 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to tylko jeszcze tak króciutko i odchodzę. Wniosek, który składaliśmy tam były  

konkretne wyliczenia panie Burmistrzu. Ile na trawę, ile na położenie, ile na wykonanie. Zajmowała 
się tym firma, która się tym specjalizuje, więc tam były dokładne wyliczenia. Pan nie musiał nic 
szacować. Dziękuję bardzo.    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  – dziękuję  bardzo.  Czy  w związku z tym punktem, ktoś z państwa  
chciałby jeszcze zabrać głos? …, pan radny Hełka.  

Radny Jacek Hełka – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowna Rado, zebrani goście, ja bym chciał  
zwrócić uwagę jak wspomniałem już w sprawie budżetu, że dochody nam rosną. Dlaczego na to 
zwróciłem uwagę?, a zwróciłem uwagę na to dlatego, że równocześnie w prognozie finansowej 
maleje nam dług. W związku z tym te wszystkie inwestycje, które tutaj w tej prognozie finansowej 
się znajdują, jeżeli nie nastąpi jakaś, nie wiem, nie nastąpi jakiś kataklizm, czy jakiś krach na 
giełdzie, czy nazwijmy to jak na przykład, nie wiem jakiś czarny poniedziałek  czy jakoś to możemy 
inaczej nazwać, są do zrealizowania. Będą to, w moim przypadku, które mi na sercu leży, będą to 
ulice znajdujące się w okolicach ul. Klonowej, które będą realizowane niestety już w poprzedniej 
kadencji ale będą realizowane. Tak samo będzie to ulica Stalowa i Niklowa. Więc wszystko wskazuje 
na to, że prognoza finansowa, którą tutaj w tej chwili omawiamy, jeżeli faktycznie nie nastąpi jakiś 
poważny krach, się sprawdzi, w związku z tym te wszystkie inwestycje maja bardzo dużą szansę na 
realizację. I tutaj bardzo się cieszę z tego faktu i zwracam jeszcze raz państwu uwagę na to, że 
dochody nam rosną, dług maleje. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać  
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głos?..., proszę państwa, poddaje pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice, wraz z autopoprawkami dwiema, 
zgłoszonymi przez pana Burmistrza Piórko, na lata 2017-2022. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 17  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 4 
- uchwała została podjęta - . 
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 214 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice 
                      na lata 2017-2022. 
 
Proszę państwa, przechodzimy do punktu…, pan Burmistrz Piórko, proszę uprzejmie. 

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, w imieniu Burmistrza Jelcza- 
Laskowic chciałbym państwu podziękować za przyjęcie tego budżetu na rok 2017 i Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na 2017-2022. Jak państwo widzicie, zadania wpisane w tym budżecie z 
pewnością wszystkich nie zadawalają, no ale tak jak tu już któryś z radnych powiedział, budżet, 
wpływy do budżetu rosną, wydatki bieżące też rosną, niemniej jednak pozwala nam to jeszcze z 
naszych wpływów, ze sprzedaży majątku środki przeznaczać na inwestycje. Także jak państwu 
wcześniej powiedziałem, są inwestycje kontynuowane, które bezwzględnie muszą być 
kontynuowane. Zamysł jest taki aby wcześniej…, znaczy, realizować inwestycje kontynuowane, 
projektować pewne inwestycje, które będą stanowiły jakąś ciągłość danego zadania, no bo trudno 
zrobić kawałek ulicy, która prowadzi donikąd. …, także proszę państwa mam nadzieję, że ten budżet 
przyjęty przed chwilą da nam się w całości zrealizować a jeżeli…, a prawdopodobnie pojawi się 
jeszcze nadwyżka budżetowa, którą też wykorzystamy generalnie na inwestycje. Jeszcze raz 
dziękuję bardzo.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, chciałabym państwa  
poinformować, że jesteśmy w tej chwili po punkcie numer osiem. Za chwilkę będziemy realizować 
kolejne punkty. Ja po punkcie numer dziesięć chciałabym zrobić piętnastominutową przerwę, bo 
jesteśmy mniej więcej w połowie naszego porządku obrad. Ale zanim to zrobię składam wniosek o 
nieodczytywanie projektów uchwał od punktu numer dziewięć do punktu numer szesnaście. Kto z 
państwa radnych jest za tym wnioskiem, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 18  
przeciw – 1 
wstrzymało się – 1 
- wniosek został przyjęty - . 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Ireneusz Stachnio, pomimo obecności na sali obrad) 
 

Proszę państwa punkt numer dziewięć – podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy 
na 2016 rok. 

 
Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   i   mamy   tutaj   również   autopoprawkę.   Oddaje  głos  panu  

Burmistrzowi Piórko. 
Z- ca   Burmistrza   Romuald   Piórko   –  pani  Przewodnicząca,  szanowni  państwo  autopoprawka  Burmistrza  do  

projektu uchwały w sprawie zmian budżetu na 2016 rok, i tak:  
- zmniejszyć wydatki o kwotę 43.5000zł w § 4260 zakup energii. Natomiast zwiększyć wydatki 
budżetowe w Dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w paragrafie 6050 
wydatki inwestycje jednostek budżetowych o kwotę 19.000zł – budowa remizy OSP w Jelczu-
Laskowicach. Ta kwota jest przeznaczona na odciąg spali zamontowany w remizie OSP w 
Laskowicach. I kolejna kwota w paragrafie również 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych o kwotę 15.500zł – jest to zakup i montaż nagrzewnicy olejowej w świetlicy wiejskiej 
w Grędzinie…, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie Burmistrzu, tam chyba przejęzyczenie nastąpiło jeżeli chodzi  
o odczytanie…, inny dział chyba pan podał  
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Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – w dziale…, pierwszy bezpieczeństwo publiczne tam gdzie jest OSP w Jelczu- 
Laskowicach, budowa remizy 19.000zł, jest to dział 754. Natomiast gdzie jest nagrzewnica olejowa 
w świetlicy wiejskiej 15.500 jest to dział 700 Gospodarka mieszkaniowa. A ja przeszedłem, 
przepraszam przeszedłem do paragrafów. Także przepraszam bardzo. Stąd proszę państwa, tak jak 
już powiedziałem, jest zamontowana nagrzewnica olejowa w świetlicy. Nie było tam ogrzewania. 
Dzisiaj jest to ogrzewanie, można prowadzić zajęcia również w okresie zimowym. W wyniku 
dokonanych przesunięć podział wydatków budżetowych otrzymuje nowe wartości. I tak:  
- wydatki ogółem…, w wyniku dokonanych przesunięć podział wydatków budżetowych otrzymuje 
nowe wartości. I tak:  
- wydatki ogółem 87.614.518,51 zł w tym: 
- wydatki bieżące 72.887.943,81 zł, 
- i wydatki majątkowe 14.726.574,70 zł.  
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – powyższe zmiany, tak, jeszcze jeżeli można by było to poprosić. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – przepraszam, nie można nic opuścić, muszę doczytać. „powyższe zmiany  

podyktowane są przeniesieniem środków z wydatków bieżących na wydatki inwestycyjne związane 
z zakupem i montażem wyciągu spalin w budowanej remizie OSP w Jelczu-Laskowicach za kwotę 
19.000zł i zakupem i montażem nagrzewnicy olejowej w świetlicy wiejskiej w Grędzinie za kwotę 
15.500zł . dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –  dziękuję  bardzo.  Czy  w  związku  z  tym  projektem  uchwały 
 i autopoprawkami są jakieś pytania? …, pan radny Stachnio, proszę.   

Radny Ireneusz Stachnio – mam pytanie do autopoprawki, ponieważ na komisjach tego…, nie debatowaliśmy nad 
tym, ponieważ nie mieliśmy tej informacji. Panie Burmistrzu, sprawa dotyczy zakupu i montażu 
wyciągu spalin w budowanej remizie. Czy…, to znaczy, że w projekcie nie było przewidzianego 
wyciągu? Przecież to jest normalna rzecz, że wszystkie remizy muszą…, znaczy muszą, no logiczne 
jest, że powinny posiadać takie rzeczy. To znaczy, bo pan, panie Burmistrzu jako budowlaniec 
wielokrotnie mówił, że zna się na budownictwie, no i taka, takie przeoczenie? A tym bardziej, że 
parokrotnie na komisjach zwracaliśmy uwagę i radny Starczewski jeszcze w poprzedniej kadencji, 
przypomnę państwu radnym, którzy uczestniczyli w Komisjach Samorządu i Prawa tamtej kadencji, 
zwracał uwagę, żeby nie popełnić błędu, który był robiony chyba w Wójcicach, chyba w 
Minkowicach, bo tam też nie było wyciągów spalin. Więc troszeczkę dziwne to jest. …, czyli nie było 
w projekcie, prawda?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – panie radny, chciałem panu przypomnieć, że projekt remizy OSP wałkował się  

od poprzedniej kadencji. Został zmieniony, o czym wszyscy wiemy, no i naprawdę na takie szczegóły 
nie zwraca się uwagi w projekcie. Dopiero radny a zarazem Prezes OSP wychwycił to i na etapie 
realizacji zrobiliśmy zapytanie ofertowe. Otrzymaliśmy oferty i zamontowaliśmy wyciąg. Także tutaj 
lepiej późno niż wcale i zrobić to w komplecie proszę państwa, no bo projekt się rodził…, zresztą 
radny Srokowski wie jak to się rodził ten projekt w ilu miejscach był zmieniany mimo przeróbek. 
Także dobrze, że ten temat został wyłapany i na dzień otwarcia wyciąg będzie i już takiego…, byłoby 
gorzej…, byłoby gorzej gdybyśmy oddali obiekt i dopiero robili przeróbki. A tak na dzień otwarcia 
będzie z wyciągiem. Dziękuję bardzo.  

Radny Ireneusz Stachnio – zgada się. Lepiej późno niż wcale. Natomiast te zastrzeżenia dotyczące wyciągu były  
zgłaszane jeszcze w poprzedniej kadencji i na pewno było zgłaszane…, pan radny Srokowski wie o 
tym, było to zgłaszane na posied…, na spotkaniu strażaków gdzie nanoszono nasze propozycje aby 
w jakiś sposób tą remizę ewentualnie zmodernizować. I pan Burmistrz musiał takie rzeczy otrzymać 
wcześniej, czyli wtedy kiedy było na etapie planowania. Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuje bardzo. Proszę państwa, ze względów technicznych będę  
się tym mikrofonem posługiwała. Czy w tej kwestii ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos?..., w 
kwestii tego projektu uchwały, mam to na myśli. Nie widzę. W takim razie proszę państwa, poddaję 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok wraz z 
autopoprawkami zgłoszonymi przez pana Burmistrza Piórko. Kto z państwa radnych jest za tym, 
żeby przyjąć ten projekt uchwały, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 215 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
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Przechodzimy do punktu numer dziesięć …, przerw będzie po tym punkcie. Tak zapowiedziałam. …, 
podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku 
budżetowego 2016. 

 
Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   kto   z   państwa   radnych…,  pan  Burmistrz   Piórko   zgłasza  

autopoprawki, proszę.  
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – może tak delikatnie…, pani Przewodnicząca, szanowni państwo, Burmistrz  

zgłasza autopoprawkę do projektu uchwały dotyczącej wydatków niewygasających z końcem 2016 
roku. Następnie Z- ca Burmistrza odczytał w/w autopoprawki, które stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy państwo radni mają jakieś pytanie w związku  
z tym projektem uchwały? …, nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z 
końcem roku budżetowego 2016, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 216 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 2016. 
 
Proszę państwa, ogłaszam piętnaście minut przerwy. 

 
Po przerwie 
 
Pd. Pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – jesteśmy w punkcie jedenastym – podjęcie uchwały w sprawie  

ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz- Laskowice, prowadzonych przez 
osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
Proszę państwa, czy do tego projektu uchwały są jakieś pytania, wątpliwości? Czy ktoś z państwa 
chciałby zadać pytanie? …, nie widzę. W takim razie przystępujemy do glosowania. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem uchwały, której nazwę w całości przed chwilą przytoczyłam, proszę o 
podniesienie ręki, 
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 217 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych  
                      form wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz- Laskowice,  
                      prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli  
                      prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Tadeusz Babski, który chwilowo był nieobecny na sali obrad) 
 

Przechodzimy do punktu dwunastego – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. 

 
Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w związku z tym projektem uchwały są jakieś pytania? Nie  
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widzę. Przystępujemy do glosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę 
o podniesienie ręki,  
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 218 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
                      oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2017 rok. 
 
Przechodzimy do punktu trzynastego - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XVIII.163.2016 z dnia 23 marca 2016r. w sprawie nadania Statutu Miejsko–Gminnemu Ośrodkowi 
Pomocy Społecznej w Jelczu–Laskowicach.  

 
Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  czy w sprawie tego projektu uchwały są jakieś pytania …, nie ma.  

Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o 
podniesienie ręki,  
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 219 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie zmiany uchwały nr XVIII.163.2016 z dnia 23 marca 2016r. w sprawie nadania 
                      Statutu Miejsko–Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Jelczu–Laskowicach. 
 
Punkt czternasty – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 
2013r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczy dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi. 

 
Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  czy  w sprawie tego projektu uchwały, są jakieś pytania? ..., nie  

widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o 
podniesienie ręki, 
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 220 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013r. w sprawie szczegółowych      
                      warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze i specjalistyczne usługi  
                      opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczy  dla osób z zaburzeniami  
                      psychicznymi. 
 
Punkt piętnasty – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX.173.2016 Rady Miejskiej w 
Jelczu-Laskowicach z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jelcz-Laskowice. 

 
Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  sprawie  tego  projektu  uchwały, ktoś z państwa chciałby  
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zabrać głos? …, nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 21 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta –  
 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 221 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX.173.2016 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
                      z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących  
                      w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jelcz-Laskowice. 
 
Punkt szesnasty – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w 
Jelczu-Laskowicach na 2017 rok. 

 
Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  sprawie  tego  projektu uchwały, ktoś z państwa chciałby  

zabrać glos? …, nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 17, 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 4 
- uchwała został podjęta –  

 
UCHWAŁA Nr XXVIII . 222 . 2016 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dni 29 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2017 rok. 
 
Przechodzimy do punktu siedemnastego - Informacja dotycząca funkcjonowania i bieżących 
wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach.   

 
Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  związku z tą informacją, ktoś z państwa radnych chciałby  

zabrać głos? …, nie widzę. Punkt osiemnasty – komunikaty organów gminy.  
 
Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym punkcie, ktoś z państwa chciałby zabrać głos? …, nie  

widzę.  
 
Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, życzę państwu Szczęśliwego Nowego Roku. Życzę  

państwu zdrowia, spokoju, szacunku, zrozumienia, życzę wszystkie dobrego państwu, waszym 
bliskim i oby rok 2017 był dla nas wszystkich dobrym, lepszym rokiem. Dziękuję państwu bardzo. 
Zamykam obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda - po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 16.17 
zamknęła obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach. 
 
 

Protokołowała: 
 

     

 


